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Vážení čtenáři Hulíňanu,

v  dubnovém  čísle Hulíňanu  jsem  se  chtěla 
věnovat  tématům  lehčím  a  obecným,  jako 
je  aprílové  počasí,  nebo  nějaký  povedený 
aprílový žertík. Nicméně bych se ráda vrátila 
k  tématu,  o  kterém  jsem  již  na  stránkách 
Hulíňanu  psala,  a  to  revitalizaci  Sokolovny 
a všem následným projektům připravovaným 
hulínskou radnicí. Kolem připravované akce 
se  strhla  velmi  bouřlivá  debata,  která  již 
překračuje  hranice města,  a  obě  strany  se 
snaží argumenty přesvědčit co nejširší okruh 
spoluobčanů. Nejsem  z Hulína, mám  tedy 
značný odstup od místních „bojůvek“  různě 
zainteresovaných  stran.  Něco  podobného 
jste  vy,  občané Hulína,  zažili  při  začátcích 
revitalizace hulínského náměstí. Také se strhla 
vášnivá  debata  různých  zájmových  skupin. 
Mám však pocit, že časem i ti nejzapřisáhlejší 
odpůrci  jedné  z  největších  investic města 
uznali,  že  se  rekonstrukce  náměstí  povedla 
a po dlouhé době má Hulín v náměstí novou 
dominantu města. Když se z náměstí vrátím 
k  tolik  diskutované  rekonstrukci  sokolovny 
a parku, myslím si, že největší chybou je ne-

zvládnutá komunikace radnice s občany města. 
Nemyslím si, že je v Hulíně převaha lidí, kteří 
by se bránili rekonstrukcím, změnám, zvláště 
za  dotační  peníze. Chybu  vidím  v  tom,  že 
i  dobrý počin,  špatně komunikovaný, může 
zapříčinit  nepochopení  z  řad občanů. Soko-
lovna na rekonstrukci čeká již dost dlouhý čas. 
Překvapuje mě, že někteří kolegové, organi-
zující kulturní akce ve městě, nechápou smysl 
a  jedinečnost  této  rekonstrukce,  která může 
posunout možnosti kulturních akcí v Hulíně 
o řád výše. Dále pak je třeba říci, že ruku v ruce 
s rekonstrukcí sokolovny se bude i revitalizo-
vat stávající park. A to celkově. Není možné 
vytrhávat  jednotlivé  dílčí  projekty  v  parku 
z celkového kontextu plánované rekonstrukce 
celého parku. Když jsme u slova park, zaujal 
mě článek jedné hulínské občanky, ve kterém 
popisuje  hulínský park  jako místo  oddychu 
a procházek. Našla jsem si definici městské-
ho parku, v níž se popisuje park následovně: 
„Park je část města nebo krajiny, ve které se 
nachází udržovaná zeleň. Park často obklopuje 
některé  významnější  budovy,  např.  zámky. 
Údržba veřejného parku  je  typicky  financo-
vána městem nebo městskou částí, na jejímž 
území se park nachází, nebo majitelem přilehlé 
budovy. Funkce parku je především estetická 
a relaxační, lidé se do parku chodí procházet, 
sportovat nebo jen posedět, děti si v parcích 
hrávají.“ Parkem procházím minimálně dva-
krát denně a přiznám se, že z výše citované 
definice parku mluvit o tom hulínském jako 
o parku je velmi troufalé! Tato část města, po-
kud má plnit funkci parku, potřebuje značnou 
investici. Myslím si, že je možné, při dobrém 
projektu, skloubit potřeby všech občanů tak, 
aby celá oblast plnila funkci parku. Místa je 
tu určitě dost. A když  to bude dobře komu-

Nové  pohledy  si můžete  za-
koupit  v  podatelně Městské  úřadu, 
v MěK Hulín  a  v Muzeu Fr.  Sko-
palíka. 

Fotografie  pohledů  vznikly 
z  foto  soutěže  Hulínské  náměstí 
pořádané KK Hulín koncem minu-
lého roku.

J.Z.

Nové pohledy

nikováno  z  radnice,  nemusí  vznikat  žádné 
petice,  ani  antipetice  tenistů  a  volejbalistů. 
I já, byť nejsem z Hulína, bych si přála, aby 
z nového parku vznikla oáza zeleně, laviček, 
kvalitních cest pro kočárky i bruslaře… a proč 
ne i kurty se zázemím pro sportovce. Nevím, 
komu by to mělo vadit? Argumenty, že jsou 
kurty jen pro úzkou skupinu bohatých a auta 
vlastnících podnikatelů, kteří budou jezdit až 
ke kurtu po široké silnici svými nadupanými 
bouráky,  jsou  směšná  a  nepravdivá,  stejně 
tak záchrana zeleně, kterou tvoří staré stromy 
a náletové dřeviny. Myšlenka budování spor-
toviště v parku není  zcela  současná. Dostal 
se mi do rukou dokument z 28. 4. 2011, tedy 
skoro přesně před pěti  lety, kdy pan Václav 
Hána jako představitel jednoty Orel v Hulíně 
popisuje projekt výstavby tenisových kurtů ve 
stejném rozsahu, jak je nyní plánováno, včetně 
sociálního zařízení právě v hulínském parku. 
Věřím, že se vše vyřeší ke spokojenosti větši-
ny obyvatel Hulína a nebude bráněno rozvoji 
města za využití dotačních peněz. 

JZ
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RADA MĚSTA

PŘEHLED USNESENÍ z 9. zasedání Zastupitelstva města Hulína, 
které se konalo dne 20. 1. 2016

92/9/ZM/2016  Zpráva  o  plnění  usnesení 
z 8. zasedání Zastupitelstva města Hulína
I. Zastupitelstvo města Hulína schvaluje
zprávu o plnění usnesení z 8. zasedání Zastu-
pitelstva města Hulína bez připomínek.
Usnesení bylo: PŘIJATO
93/9/ZM/2016 Zpráva o činnosti Rady města 
Hulína za uplynulé období
I. Zastupitelstvo města Hulína bere na 
vědomí
zprávu  o  činnosti  Rady města  Hulína  od 
22. 12. 2015 do 06. 01. 2016.
Usnesení bylo: PŘIJATO
94/9/ZM/2016  Zpráva  o  kontrole  plnění 
usnesení Rady a Zastupitelstva města Hulína 
za uplynulé období
I. Zastupitelstvo města Hulína bere na 
vědomí
zprávu  předsedy Kontrolního  výboru  Za-
stupitelstva města Hulína  o  kontrole  plnění 
usnesení Rady a Zastupitelstva města Hulína 
za uplynulé období.
Usnesení bylo: PŘIJATO
95/9/ZM/2016  Prodej  části  pozemku  parc. 
č. 2147/1 v k. ú. Hulín
I. Zastupitelstvo města Hulína schvaluje
kupní smlouvu na prodej části pozemku parc. 
č. 2147/1 v k. ú. Hulín o výměře 904 m2 XXX 
XXX,  bytem XXX XXX Hulín,  za  cenu 
18.080,- Kč a náklady spojené s vkladem do 
katastru nemovitostí,  z  důvodu umístění  po-
zemku pod vedením VN s omezeným využitím. 
II. Zastupitelstvo města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1. Uzavřít kupní smlouvu na prodej pozemku.

Termín: 30. 6. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
96/9/ZM/2016 Smlouva o nájmu se společnos-
tí RENGL, s. r. o.
I. Zastupitelstvo města Hulína projednalo
smlouvu  o  nájmu  se  společností  RENGL, 
s. r. o., se sídlem Zákopnická 354/11, Liberec 
XIV-Ruprechtice,  460  14 Liberec,  IČ:  254 
20 160, na nájem částí pozemků v k. ú. Hulín 
pro  umístění  a  provozování  plakátovacích 
ploch, a doporučuje Radě města Hulína řešit 
plakátovací služby prostřednictvím Kulturního 
klubu Hulín, p. o. 
Usnesení bylo: PŘIJATO
97/9/ZM/2016 Aktualizace Programu rozvoje 
města Hulína na období 2014–2020
I. Zastupitelstvo města Hulína schvaluje
aktualizaci Programu rozvoje města na období 
2014 - 2020, strategického plánu města Hulín. 
II. Zastupitelstvo města Hulína ukládá
1. Ing. Romanu Dutkevičovi
1.1.  zveřejnit  aktualizaci  strategického  do-
kumentu Program  rozvoje města  na  období 
2014 - 2020 na stránkách města.
Termín: 29. 1. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
98/9/ZM/2016  Investiční  záměry města  na 
rok 2016
I. Zastupitelstvo města Hulína schvaluje
předložené investiční záměry na rok 2016:
a) regeneraci sídliště Družba II – 1. etapa
b) využití prostor bývalé lékárny na náměstí 
pro zřízení IC provozovaného městem Hulín
c)  zklidnění  automobilové  dopravy  u  ZŠ 
Hulín  prostřednictvím  dopravního  značení 

snižujícím  rychlost  po  ulici Nábřeží  a  vy-
budování chodníků pro pěší od SVČ kolem 
DPS  a  od  mostu  ke  vstupu  do  pavilonu 
1. stupně
Usnesení bylo: PŘIJATO
99/9/ZM/2016 Rozpočtové  opatření města 
Hulína č. 4/2015
I. Zastupitelstvo města Hulína schvaluje
v souladu s ust. § 84 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 128/2000 Sb.,  o obcích, ve  znění později 
vydaných předpisů a ustanovení § 16 zákona 
č.  250/2000 Sb.,  o  rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve znění později vydaných 
přepisů rozpočtové opatření č. 4/2015. 
II. Zastupitelstvo města Hulína ukládá
1. Bc. Evě Kubínové
1.1.  zahrnutí  rozpočtového opatření  do  roz-
počtu města na rok 2015.
Termín: 31. 1. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
100/9/ZM/2016 Plány činnosti výborů ZM na 
1. pololetí roku 2016
I. Zastupitelstvo města Hulína schvaluje
plány činnosti Finančního výboru Zastupitel-
stva města Hulína, Kontrolního  výboru Za-
stupitelstva města Hulína a Osadního výboru 
pro Záhlinice a Chrášťany Zastupitelstva města 
Hulína na 1. pololetí roku 2016.
Usnesení bylo: PŘIJATO

Mgr. Roman Hoza, starosta města Hulína
Petr Polák, místostarosta města Hulína

Ověřovatelé:
Ing. Bronislav Fuksa, zastupitel města Hulína
Ing. Jaromír Žůrek, zastupitel města Hulína

PŘEHLED USNESENÍ z 28. schůze Rady města Hulína,  
která se konala dne 24. 2. 2016

1/28/RM/2016 Záměr pachtu pozemků parc. 
č. 2852/1, 2852/14 a 2852/20, vše v k. ú. Hulín
I. Rada města Hulína schvaluje ke zve-
řejnění
záměr  pachtu  pozemků  (nebo  jejich  částí) 
parc. č. 2852/1, 2852/14 a 2852/20, vše v k. ú. 
Hulín o celkové výměře do 6327 m2 za účelem 
zejména zahrádkářské činnosti. 
Usnesení bylo: PŘIJATO
2/28/RM/2016 Smlouva o dílo na provedení 
chemických rozborů odpadních vod
I. Rada města Hulína schvaluje
smlouvu  o  dílo  na  provedení  chemických 
rozborů  odpadních  vod  se  společností VaK 
Kroměříž,  a.  s.,  IČ:  494  51  871,  se  sídlem 
Kojetínská 3666/64, 767 01 Kroměříž.
II. Rada města Hulína ukládá
1. Ing. Romanu Dutkevičovi
1.1. uzavřít smlouvu o dílo.
Termín: 4. 3. 2016

Usnesení bylo: PŘIJATO
3/28/RM/2016 Dodatek  č.  02  ke  Smlouvě 
o  poskytnutí  dotace  na  individuální  projekt 
z ROP regionu soudržnosti Střední Morava
I. Rada města Hulína doporučuje zastupi-
telstvu města schválit
Dodatek č. 02 ke Smlouvě o poskytnutí do-
tace  na  individuální  projekt  z Regionálního 
operačního  programu  regionu  soudržnosti 
Střední Morava číslo ÚRR D-2014/0126/OKP 
ze dne 27. 6. 2014 (dále jen Smlouva) ve znění 
dodatku č. 01.
Usnesení bylo: PŘIJATO
4/28/RM/2016 Smlouva o nájmu
I. Rada města Hulína schvaluje
smlouvu o nájmu č. MÚH/00996/2016 na tě-
locvičnu v budově čp. 375 na ulici Dr. Stojana 
v Hulíně s paní XXX XXX, bytem XXX XXX, 
768 24 Hulín na dobu určitou od 1. 3. 2016 do 
28. 2. 2017.

II. Rada města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1. uzavřít smlouvu o nájmu
Termín: 29. 2. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
5/28/RM/2016 Finanční  dar  pro  1.  občánka 
města Hulína pro rok 2016
I. Rada města Hulína schvaluje
finanční dar pro 1. občánka města Hulína, 
narozeného  v  roce  2016,  Juliette  Kota-
sovou,  bytem Hulín, XXX XXX,  ve  výši 
5.000 Kč. 
II. Rada města Hulína ukládá
1. Bc. Vladimíře Obdržálkové
1.1. Zajistit předání finančního daru rodičům 
1. občánka
Termín: 31. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
6/28/RM/2016 Doplněný ceník propagačních 
předmětů
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I. Rada města Hulína schvaluje
prodejní ceny nových propagačních předmětů 
města v souladu s přílohou.
Usnesení bylo: PŘIJATO
7/28/RM/2016 Zápis ze 4. schůze komise pro 
oblast  životního prostředí,  cestovního  ruchu 
a propagace a vzhledu města Hulína
I. Rada města Hulína bere na vědomí
zápis ze 4. schůze komise pro oblast životního 
prostředí, cestovního ruchu a propagace a vzhledu 
města Hulín, která se uskutečnila dne 10. 2. 2016.

Usnesení bylo: PŘIJATO
8/28/RM/2016 Zápis ze 3. schůze komise pro 
oblast  školství,  sociálních  věcí  a  prevence 
sociálně patologických jevů
I. Rada města Hulína bere na vědomí
zápis ze 3. schůze komise pro oblast školství, 
sociálních věcí a prevence sociálně patologic-
kých jevů, která se uskutečnila dne 22. 02. 2016.
Usnesení bylo: PŘIJATO
9/28/RM/2016 Kupní smlouva - nákup knih
I. Rada města Hulína schvaluje

kupní smlouvu č. MÚH/01282/2016 s prodáva-
jící p. XXX XXX, trvale bytem Količín XXX, 
na nákup 73 kusů knih za kupní cenu 7.300,- Kč. 
II. Rada města Hulína ukládá
1. JUDr. Haně Hrabalové
1.1. zajistit podpis a realizaci kupní smlouvy.
Termín: 15. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO

Mgr. Roman Hoza, starosta města Hulína
Petr Polák, místostarosta města Hulína

PŘEHLED USNESENÍ z 29. schůze Rady města Hulína,  
která se konala dne 9. 3. 2016

1/29/RM/2016 Věcné  břemeno  na  částech 
pozemků parc. č. 900/1 a 11, vše v k. ú. Hulín
I. Rada města Hulína schvaluje
smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene na částech pozemků parc. č. 900/1 
a  parc.  č.  11,  vše  v  k.  ú.  Hulín  f.  E.ON 
Distribuce, a. s., České Budějovice, IČ: 280 
85 400, za cenu 5000,- Kč + DPH, náklady 
spojené  s  vkladem do  katastru  nemovitostí 
a pořízení geometrického plánu. 
II. Rada města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1.  Uzavřít  smlouvu  o  smlouvě  budoucí 
o zřízení věcného břemene.
Termín: 30. 9. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
2/29/RM/2016 Záměr  prodeje  nebo  směny 
části pozemku parc. č. 2121/21 v k. ú. Hulín
I. Rada města Hulína schvaluje ke zve-
řejnění
záměr prodeje nebo směny části pozemku parc. 
č. 2121/21 v k. ú. Hulín o výměře cca 105 m2 
na veřejném prostranství.
Usnesení bylo: PŘIJATO
3/29/RM/2016 Záměr prodeje části pozemku 
parc. č. 299/10 v k. ú. Záhlinice
I. Rada města Hulína schvaluje ke zve-
řejnění
záměr prodeje části pozemku parc. č. 299/10 
v k. ú. Záhlinice o výměře cca 35 m2 za úče-
lem vjezdu. 
Usnesení bylo: PŘIJATO
4/29/RM/2016 Záměr  nájmu  části  pozemku 
parc. č. 1971 v k. ú. Záhlinice
I. Rada města Hulína schvaluje ke zve-
řejnění
záměr  nájmu  části  pozemku  parc.  č.  1971 
v k. ú. Záhlinice o výměře cca 6 m2 za účelem 
provozování reklamy. 
Usnesení bylo: PŘIJATO
5/29/RM/2016 Výběrové řízení „Klimatizace 
do 4 kanceláří - 1. varianta“
I. Rada města Hulína schvaluje
výsledek výběrového řízení zakázky malého 
rozsahu na akci „Klimatizace do 4 kanceláří 
- 1. varianta“ s tím, že nabídka firmy COOL, 
s. r. o., T. G. Masaryka 588, 760 01 Zlín s vý-
slednou  cenou  122.542,- Kč  bez DPH byla 
vybrána jako nejvýhodnější.
II. Rada města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1. realizaci veřejné zakázky

Termín: 29. 4. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
6/29/RM/2016 Smlouva o dodávce a odběru 
tepelné energie
I. Rada města Hulína schvaluje
Smlouvu č. 1/PKN/2016 o dodávce a odběru 
tepelné energie s firmou SATE Hulín, s. r. o., 
IČ: 255 17 465, se sídlem Družba 1198, 768 
24 Hulín.
II. Rada města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1.  uzavřít  smlouvu  o  dodávce  a  odběru 
tepelné energie.
Termín: 25. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
7/29/RM/2016 Výlepové plochy
I. Rada města Hulína schvaluje
zajištění  výlepových  ploch  a  plakátovacích 
služeb ve městě Hulíně a místní části Záhlinice 
prostřednictvím Kulturního klubu Hulín, p. o., 
a ceník služeb za plakátovací služby.
II. Rada města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1.  zajistit  materiálové  zabezpečení 
plakátovacích ploch.
Termín: 31. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
8/29/RM/2016 Prodej požárního vozidla CAS 
32T-T815
I. Rada města Hulína doporučuje zastupitelstvu 
města schválit
prodej požárního vozidla T815-CAS 32, RZ: 
KM 6421, jako nepotřebného majetku města 
za nejvyšší nabídku.
Usnesení bylo: PŘIJATO
9/29/RM/2016 Vyhlášení I. kola individuální 
dotace pro rok 2016
I. Rada města Hulína vyhlašuje
I. kolo výzvy k podání žádostí o poskytnutí in-
dividuální dotace z Programového fondu města 
Hulína pro rok 2016 na činnost neziskových 
organizací, zejména s početnou členskou zá-
kladnou a úspěšnou reprezentací města v rámci 
ČR i v zahraničí s celkovou finanční dotací ve 
výši 250.000 Kč.
Usnesení bylo: PŘIJATO
10/29/RM/2016 Odpis pohledávky
I. Rada města Hulína schvaluje
odpis pohledávky ve výši 1.650,- Kč dlužni-
ce, paní XXX XXX za ubytování ve zrušené 
příspěvkové organizaci Sportovní areál Hulín.
II. Rada města Hulína ukládá

1. Zdeňku Váňovi
1.1. zajistit odepsání pohledávky na finančním 
odboru
Termín: 31. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
11/29/RM/2016 Žádost k přijetí dětí do před-
školního vzdělávání MŠ Hulín
I. Rada města Hulína bere na vědomí
oznámení ředitelky Mateřské školy, ul. Edu-
arda Světlíka Hulín, příspěvkové organizace 
a DECENT Hulín,  p.  o.,  o místě,  termínu 
a době pro podávání žádostí o přijetí k před-
školnímu vzdělávání do mateřských škol a jeslí 
ve školním roce 2016/2017.
Usnesení bylo: PŘIJATO
12/29/RM/2016 Oznámení konání akce
I. Rada města Hulína schvaluje
výjimku v souladu s odst. 1, ustanovení článku 
V. Obecně  závazné  vyhlášky města Hulína 
č. 2/2010 o stanovení podmínek pro pořádání, 
průběh a ukončení veřejnosti přístupných spor-
tovních a kulturních podniků, včetně tanečních 
zábav a diskoték a jiných kulturních podniků 
v  rozsahu  nezbytném k  zajištění  veřejného 
pořádku a schvaluje ukončení akce „Taneční 
večer“  v Bronz  baru Hulín,  pořadané  paní 
Magdou Pohlovou,  bytem XXX XXX,  dne 
12. 3. 2016 do 02.00 hodin následujícího dne.
II. Rada města Hulína ukládá
1. Zdeňku Váňovi
1.1.  seznámit  žadatele  s  usnesením Rady 
města Hulína.
Termín: 11. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO
13/29/RM/2016 Dodatek ke smlouvě o práv-
ním zastoupení
I. Rada města Hulína schvaluje
s  účinností  od  1.  dubna  2016  dodatek  č.  2 
ke  smlouvě  o  právním  zastoupení  ze  dne 
7.  11.  2008  ve  znění  dodatku  č.  1  ze  dne 
3. 5. 2012 se společníky Advokátní kanceláře 
Ritter-Šťastný se sídlem Riegrova 12, 779 00 
Olomouc, IČ: 662 02 969. 
II. Rada města Hulína ukládá
1. JUDr. Haně Hrabalové
1.1. zajistit uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě 
o právním zastoupení. 
Termín: 15. 3. 2016
Usnesení bylo: PŘIJATO

Mgr. Roman Hoza, starosta města Hulína
Petr Polák, místostarosta města Hulína
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V posledních dnech se na různých místech 
města objevil  dokument nazvaný  „Petice  za 
záchranu městského parku“, který se snaží zrušit 
výstavbu sportovního areálu na základní školou.

Ale pěkně po pořádku…

Zastupitelstvo města  Hulín  schválilo 
dne 5. 4. 2012 usnesením č. 74/2012 změnu 
Územního plánu č. 5 a 6, která se hlavně týkala 
způsobu využití ploch okolo základní školy na 
plochy pro sport a rekreaci. Nutno podotknout, že 
projednání těchto změn bylo veřejné a v průběhu 
projednávání nebyly vznesena žádné námitky 
a usnesení Zastupitelstva města bylo schváleno 
zastupitelstvem  jednomyslně! Touto  změnou 
byly  určeny  dvě  lokality.  Jedna  za  hřištěm 
s umělým povrchem za základní školou a druhá 
za školním pozemkem směrem k železnici. Tento 
návrh již v roce 2011 zpracovala Orel jednota 
Hulín,  jejichž  záměr počítal  s  vybudováním 
4  plnohodnotných  tenisových  kurtů  včetně 
zázemí. Po podrobném posouzení území se jeví 
jako nejschůdnější pozemek přímo za hřištěm 
s umělým povrchem za základní školou. Argu-
menty pro volbu této lokality byly jednoznačné. 
Existence stávajících  inženýrských sítí, vhod-
nější  dostupnost  a  centralizace  sportovišť  do 
společného prostoru s minimálním dopadem na 
životní prostředí. Oproti tomu druhá lokalita by 
byla velmi složitě napojitelná na inženýrské sítě, 
stávající vedení  rozvodů elektrické energie by 
zasahovalo do prostoru sportovišť, ale nejhorší 
by byl zásah do vzrostlé zeleně, kde by bylo 
potřeba vykácet min. 100 ks vzrostlých stromů 
podél železničního tělesa. Z těchto důvodu byla 
vybrána výše uvedená lokalita.

Hlavním  důvodem  změny  č.  5  a  6 
Územního  plánu města  Hulín  týkající  se 
umístění  nových  sportovišť  do  této  lokality 
byla  dlouhodobě  plánovaná  rekonstrukce 
budovy  Sokolovny  na  ulici  Javorová  na 
kulturní a společenské centrum s dostačující 
kapacitou pro sedmitisícové město. Realizace 
rekonstrukce je ovšem podmíněna vymístěním 
stávajících antukových kurtů do jiné lokality. 
Na jejich místě musí vzniknout dle platných 
norem odstavné parkoviště k této budově.

Zastupitelstvo města Hulín dne 5. 9. 2013 
schválilo  svým usnesením č.  152/2013 Plán 
rozvoje města na období 2014-2020, který je 
závazným dokumentem pro rozvoj města. Tento 
dokument  byl  rovněž  veřejně  projednáván. 
Schválený dokument  v  aktivitě  1.4.e)  uvádí 
realizaci  volejbalového  a  tenisového  areálu 
v parku v letech 2014-2015. Koncem roku 2014 
byly zahájeny práce na projektové dokumentaci 
stavby  tak,  aby  byl  celý  projekt  připraven 
k podání žádosti o dotaci na rok 2015. Jelikož 
došlo při územním řízení k námitkám ze stran 
účastníků řízení, město Hulín prozatím vzalo 
svoji žádost o vydání územního rozhodnutí zpět 
a žádost o poskytnutí dotace nepodalo.

V posledních odstavcích petice  je  zmí-
něn  způsob  využití  parku  pro  relaxování 
v  přírodním  prostředí.  Město  Hulín  již 

Z RADNICE Jak to opravdu je

v loňském roce zadalo vypracování pasportu 
veřejné  zeleně v  parku Mezivodí,  od něhož 
je nutné  se odrazit pro návrh využití  celého 
parku. V současné době je pasport zpracován  
a bude se připravovat komplexní využití celého 
zbytku parku, kde budou provedeny jak nové 
chodníky včetně osvětlení, tak i dětské hřiště 
s pískovištěm, nové lavičky a odpadkové koše.

Nepouštěl bych se do odhadu času strá-
veného na kurtu, protože u každého člověka 
to může  být  jinak.  Fotbalisté  jsou  na  hřišti 
90 min. Dospělí  lidé si za sportem dojedou, 
dokonce i do jiného města, ale myslím si, že 
právě spojení sportovního areálu s parkem je 
vhodným řešením především pro mladé ma-
minky s dětmi, kdy ratolesti budou sportovat 
na kurtech a ony se můžou procházet v parku 
a budou je mít stále na očích.

TVRZENÍ – Bude zastavěn park, bude zasta-
věno 3000 m2 zelené plochy
FAKTA  –  ano,  bude  to přesně 3006,16 m2. 
Je to asi 6 % celkové plochy 50000 m2 parku. 
Výstavbě  v  této  variantě musí  ustoupit  10 
stromů, z nichž 7 jsou v dřevině javor jasano-
listý, který je nepůvodní invazivní druh.

TVRZENÍ – Sportovní  areál  rozbije  zelený 
prostor, bude rozdělen na dvě části
FAKTA  –  pokud  se  podíváme  na  umístění 
kurtů  v  těsné  návaznosti  na  stávající 
víceúčelové  hřiště,  k  žádnému  rozdělení  na 
dvě části nedochází. Pokud mají pisatelé na 
mysli část parku před budovou koupaliště, pak 
je třeba vědět, že tyto POZEMKY NEJSOU 
VE VLASTNICTVÍ MĚSTA.

TVRZENÍ  –  ke  sportovišti  povede  široká 
příjezdová cesta pro auta
FAKTA – již z projektu je zřejmé, že zde žádná 
taková cesta plánovaná není! Napojení areálu 
na místní komunikace  je zajištěno stávajícími 
chodníky. Parkovaní pro návštěvníky areálu bude 
zabezpečeno na novém parkovišti za základní 
školou, které bude vybudováno z části stávajícího 
dopravního hřiště o kapacitě cca 20 parkovacích 
míst. Parkoviště bude  rovněž využíváno pro 
návštěvníky  tělocvičny základní  školy. Zbylá 
část  (více  jak  jedna polovina  stávajícího do-
pravního hřiště) bude zrušena a plocha o výměře 
cca 1150 m2 bude začleněna, 
vrácena do zeleně parku.

TVRZENÍ  – Kurty  nejsou 
koncipovány  jako víceúče-
lové – zvlášť jsou plánovány 
kurty  pro  volejbal,  zvlášť 
pro tenis
FAKTA –  jelikož  se  má 
jednat o kurty antukové, není 
možné, aby se na kurtech pro 
tenis  hrál  ještě  volejbal  či 
nohejbal, protože lajnování 
bude  provedeno  umělými 
lajnami  a  pro  hráče  by 
lajnování  na  každý  druh 

sportu  bylo matoucí. Víceúčelově  je možné 
využít pouze kurty na volejbal a nohejbal.

TVRZENÍ  – Nyní  jsou  v  parku  dva  kurty. 
K nim v novém areálu přibude dalších pět;
FAKTA – Nový areál bude obsahovat dva a půl 
tenisových kurtů a 3 kurty na volejbal a nohejbal, 
přibude navíc volně přístupná odrazová zeď. Tato 
bude přístupná z druhé strany široké veřejnosti 
ze stávající zpevněné plochy. 

TVRZENÍ  –  Pro  sportovce má  být  posta-
vena  budova  se  zázemím. Už dnes  jsou  ale 
v blízkosti šatny i  toalety, a  to na koupališti 
a v tělocvičně školy; 
FAKTA – Ano, každé takové zařízení potřebuje 
minimální zázemí. Použití sociálních zařízení 
v  tělocvičně  a  na  koupališti  není  možné 
z legislativních důvodů – každé zařízení má 
své specifické podmínky provozu. 

Proč zrovna na tomto místě? 
• Vznikne tím komplexní moderní sportovní 
areál rozšiřující možnosti aktivního odpočinku 
během celé sezóny
• Rozšiřuje možnosti aktivního odpočinku pro 
návštěvníky  koupaliště  a  další  návštěvníky 
města, má  tedy  pozitivní  vliv  na  podporu 
cestovního ruchu
•  Další  oživení,  větší  pohyb  lidí,  údržba 
a  dohled  eliminují  nežádoucí  aktivity  dětí 
a mladistvých – kouření, alkohol, užívání drog, 
má tedy výrazný, a dokonce dvojí preventivní 
účinek v oblasti sociálně patologických jevů 
• Umožní zaměstnat společného správce pro 
všechna hřiště a navazující areál koupaliště, 
aby byl celý areál a blízké okolí pod dohledem
• Nejvýhodnější umístění z hlediska možnosti 
napojení na technickou infrastrukturu – přípojka 
vody,  elektřiny,  kanalizace,  v  dosahu  zdroj 
užitkové vody (studny) pro nutné kropení antuky

Co se týče ostatní plochy parcel, zpracovává 
se studie klidné a odpočinkové části, která je 
těsně  před  dokončením. Odpočinková  zóna 
by měla sloužit nejen maminkám na mateřské 
dovolené, ale i seniorům a všem, kteří si chtějí 
užít klid a odpočinek. 

Ing. R. Dutkevič, vedoucí rozvoje města 
a životního prostředí
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Po pár  letech,  chudších  na  počet  naro-
zených  dětí,  se  konečně  v Hulíně  vracíme 
k dříve obvyklým číslům. Dlouhodobě se stav 
narozených dětí držel nad hranicí čísla 70, v le-
tech 2013 a 2014 došlo k citelnému poklesu, 
dokonce až pod 60 narozených dětí za rok. 

Loňský  rok  byl  však  opět  příznivější. 
Do Hulína přibylo 74 dětí – 45 chlapců a 29 
dívek. Mezi  jmény,  která  se  dětem  dávají, 
začínají stále častěji hrát prim tradiční česká 
jména, jako Jan, Vojtěch nebo Antonín. Rodiče 
také svým potomkům ve větší míře vybírají 
jména dvě. 

Letošní  děti  na  sebe  nenechaly  dlouho 
čekat a začaly se rodit hned s počátkem roku. 
Na Tři krále se narodila i první občanka města 
Hulína, Juliette Kotasová, kterou 27. 2. 2016 

První občánek 2016

v  renovované  obřadní  síni  přivítal  starosta 
města Mgr. Roman Hoza. Z jeho rukou rodiče 
malé Juliette převzali finanční dar, schválený 
Radou města Hulína. 

Bc. Vl. Obdržálková, matrikářka 

V rámci rozpočtu města se rozjíždějí někte-
ré z připravovaných akcí, a tak pro informova-
nost občanů uvádíme některé z připravovaných 
nebo  již  rozjetých  oprav  nebo  rekonstrukcí 
právě z rozpočtu správy majetku města.

V  současné  době  byla  již  započata  re-
konstrukce parkoviště  na  ulici Třebízského, 
která  by měla  přispět  k  rozšíření  parkování 
v  rámci  rekonstrukce náměstí,  a  aby byl od 
tohoto parkoviště  důstojný příchod,  probíhá 
výběrové řízení na dodavatele oprav chodníků 
od Kulturního klubu až po lékárnu a také i po 
druhé straně podél Bronzbaru. Po této opravě 
proběhne  i  oprava  samotné  komunikace  na 
ulici Třebízského.

Aktivity správy majetku města

Další akcí je oprava veřejného osvětlení na 
ulici Nábřeží, která je těsně před dokončením. 

vytápění Mateřské  školy Družba,  která  pře-
sáhne částku 1 mil. Kč.

V rámci Základní školy pak o prázdninách 
dojde k úpravě podlah šaten v pavilonu 1. stup-
ně a rovněž k instalaci nových šatních skříněk.

„Novou“ podlahu získá i Kulturní klub, 
ale až někdy v měsíci září.

Pro SVČ máme nachystánu opravu scho-
dů z čelní strany a další práce související s pro-
vozem střediska Ondráš v Rajnochovicích.

Z prací, které jsou již rozpracované a blíží 
se  dokončení,  jmenujme  osvětlení muzea 
v Záhlinicích, výměnu oken v nebytových pro-
storech Záhlinická 800, výměnu oken hasičské 
zbrojnice Záhlinice. Dále např. rekonstrukce 
sociálních zařízení šaten fotbalistů v Záhlini-
cích, osvětlení umělého hřiště v Hulíně, sanace 
zavlhlého zdiva v muzeu Fr. Skopalíka a řada 
dalších, drobných akcí.

Je toho poměrně hodně, co nás ještě čeká, 
a jen doufáme, že nenastanou žádné nepředví-
dané situace a my tak naplníme úkoly města.

Z. Váňa, vedoucí odboru správy majetku 
města

Mimo tyto akce probíhá v současné době 
výměna všech plakátovacích ploch a v těchto 
dnech  již můžete  některé vidět  nainstalova-
né. Také u našich příspěvkových organizací 
jsou  připravované  některé  akce,  z  nichž 
nejdůležitější  je  asi  kompletní  rekonstrukce 

"Rexi, Rexi!" volá pán na vesele pobíhajícího 
vlčáka…" Rexi, nehoň ty slepice, dyť jsou naše!" 
Je-li Rexovi honit  cizí  slepice povoleno, bude 
mít příležitost na opačné straně parku, pochybuju 
totiž,  že by byl během procházky připoután na 
vodítko. Bez ohledu na to, že každé slepici přeji 
štěstí z volného chovu a každému psovi požitek 
z lovu, patří takový výjev do městského parku?! 

Tři  rozezlení,  peroucí  se  (ště)kálisti  ve 
mně vzhledem k laxnímu chování cigaretou za-
městnaných páníčků vzbouzejí obavu… ovšem 
jinak nutno přiznat, že až na výjimky; a některé 
roztomilé,  jako dvě malé  holčičky plápolající 
za neposedným retrívrem, či dva ratlíci nekoor-
dinovaně pobíhající kolem pána cyklisty, kteří 
jsou prý tak „vychovaní“ běhat na volno; mají 
majitelé  své parkem pobíhající  psy pod kont-
rolou, a pokud pes neuposlechne povolávacího 

rozkazu, pak přeci ON je hodný a nikomu nic 
neudělá… Nepochybuju o tom, jinak by už totiž 
dávno muselo k nějakému incidentu dojít. Jsou 
to zkrátka psí miláčci; nicméně produkující ex-
krementy a tady bezbřehá láska 99 % majitelů 
končí, sběr jim nevoní. Jak potom asi lejno (pro 
maminky zcela cizího psa) páchne na dětských 
botičkách?! Volný pohyb malých občánků totiž 
žádná vyhláška nezakazuje.

Ostych (v mém věku!? V relaxační zóně!?) 
pociťuju při průchodu kolem torz laviček v oble-
žení dobře (?) se bavících mladistvých… Projít 
kolem zaplněného hřiště se nezdráhám, byť osa-
zenstvo používá stejně nevybíravý slovník, mám 
dojem, že přeci jen mluví každý jinou řečí… 

Odpadky  u  laviček,  podél  oficiálních 
i v trávě vyšlapaných cestiček… Proč? Sběrných 
nádob je v parku dostatek. Vždyť i jedinci, zřejmě 

žijící na okraji společnosti, kteří sledují odpadky 
v parku  se  zájmem, vědí  (a předpokládají),  že 
tyto patří do koše!

Úklid  a  údržba  parku,  to  je  každodenní 
a nelehká (v případě křesla pohozeného u trati 
doslova) práce,  patří  za ni všem zúčastněným 
pracovníkům dík!

Opravdu si někdo myslí, že problémem na-
šeho parku je pokácení asi tuctu zcela tuctových 
stromů?! Jsou tenisové kurty pro park hrozbou, 
nebo  příležitostí? Ano,  ubude  (nevýznamně) 
zelené plochy, zmiňovaný lesopark Nivky určitě 
nebude plnohodnotně sloužit aktuálním uživate-
lům nových kurtů, ale dělám si naděje, že větším 
„zalidněním“ parku jej naopak zase získáme… 
A děti  i dospělí  (si) budou mít kde hrát… Za-
chraňme park! ZAČNĚMĚ KAŽDÝ U SEBE!

(p)savec 

Zachraňte park?!? Ano, prosím!
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Dne 15. 3. 2016 bylo zkolaudováno veřejné WC 
na náměstí Míru v části budovy bývalé lékárny. 
Pro veřejnost bude toto nové sociální zařízení 
otevřeno od 5. 4. 2016 s otevírací dobou každý 
den od 06.00 do 18.00 hod.; v ostatní dobu 
bude sociální zařízení uzavřeno. Při pořádání 
naplánovaných  kulturních  akcí  na  náměstí 
Míru bude provozní doba přiměřeně upravena. 

Veřejné WC na náměstí zkolaudováno, ve smu-
teční síni je také nové 

Prvním bodem programu byla přednáška 
pořádaná MěÚ Hulín na téma „Když nemůžu, 
kdo pomůže?“. Přednášejícím byl ředitel ne-
mocnice - léčebny pro dlouhodobě nemocné 
(LDN) MUDr.  Antonín  Bařinka,  kterého 
přivítala pí Floriánová z MěÚ.

MUDr. Bařinka doprovázel  svůj výklad 
projekční prezentací. Hovořil nejprve o historii 
a vzniku léčebny pro dlouhodobě nemocné, kte-
rá má sídlo v Kroměříži na Malém Valu. Jejím 
zřizovatelem a vlastníkem je Česká provincie 
kongregace milosrdných sester sv. Vincence de 
Paul. Je to nestátní zařízení a je financováno za 
výkony ze zdravotních pojišťoven. V současné 
době má nemocnice 5 oddělení se 105 lůžky 
a  jejím oborem  je především následná péče. 
Je  zde  i  infekční  ambulance,  protože MUDr. 
Bařinka je svým oborem infektolog. Od r. 2013 
musí mít (dle VZP) i 2 lůžka ošetřovatelská (ce-
lorepubliková záležitost). V nemocnici pracuje 
6 lékařů, 9 externích lékařů, 36 sester, z toho 9 
specialistek, 13 ošetřovatelek, 4 fyzioterapeuti, 
zdrav. dělnic je 8, kuchařek 7, údržba + sanitky 
3 pracovníci. V  recepci pracují  3 osoby a 2 

Vstup na veřejné záchodky bude zpoplatněn 
částkou 5,- Kč, kdy otevírání je zabezpečeno 
automatickým otevírám přes mincovní automat. 
Ve  stejnou  dobu  bude  pro  veřejnost  nově 
otevřeno  rekonstruované WC  ve  smuteční 
síni na hřbitově, které nahrazuje staré, zcela 
nevyhovující  sociální  zařízení.  Použití  bude 
zdarma.

Pracovníci veřejně pro-
spěšných prací znovu 

v akci

Od 1. března letošního roku město přijalo 
nových  5  pracovníků  na  veřejně  prospěšné 
práce  na  základě  doporučení Úřadu  práce, 
který  je  zároveň  poskytovatelem  dotace  na 
zřízení  těchto míst. Po absolvování přijíma-
cích  procedur  se  tito  pracovníci  pustili  do 
prací souvisejících s úklidem a čištěním města. 
Prvním počinem byla úprava a nátěry zábradlí 
na Poštovní ulici, které již vyžadovalo údržbu. 
Dále došlo k vyčištění odvodních žlabů deš-
ťové vody u školy na Nábřeží. Největší podíl 
prací pak bude na čištění obrubníků a náletů 
na vozovkách.

Z. Váňa, vedoucí odboru správy majetku 
města

Mnozí  z  vás  si  jistě  všimli,  že  nám 
podél komunikace I/55 postupně mizí staré, 
zkorodované  zábradlí.  Jedná  se  o  část  zá-
bradlí  na Holešovské  ulici  před  kruhových 
objezdem, dále zábradlí od mostu po hernu 
a také oboustranné zábradlí u staré školy v ul. 
Dr. Stojana až po přechod u Elektromontu. 
Tato likvidace není samoúčelná a nedělá se 
jen  kvůli  špatnému  stavu  zábradlí. Místo 
zábradlí vznikne výsadba živých plotů, které 
je daleko vzhlednější a rozšíří tak i veřejnou 
zeleň ve městě.

Z. Váňa, vedoucí odboru správy majetku 
města

Mizející zábradlí

„Když nemůžu, kdo pomůže?“

v účtárně. Vlastní činnost spočívá v následné 
péči (LDN) = pacienti přichází z nemocnic (vět-
šinou z Kroměříže) k doléčení. Jsou to převážně 
pooperační  stavy,  diabetici,  po mozkových 
příhodách, koronárních příhodách, onkologicky 
nemocní, chronicky nehojící se rány, dekubity. 
Přednášející zdůraznil, že sociální důvody ne-
jsou indikací k pobytu na lůžku následné péče. 
Obslužnost za rok 2015 byla 99,78 %. Přijato 
bylo 786 pacientů, z  toho 88 zemřelo, což je 
11,19 %. Průměrná doba hospitalizace byla 48 
dnů. Při projekčním promítání si mohli účast-
níci přednášky prohlédnout starou i novou část 
nemocnice. Zejména byla velmi pěkná zahrada 
za nemocnicí, o kterou se starají řádové sestry. 
Zbylé uvařené jídlo dávají řádové sestry bezdo-
movcům. Oddělení v nemocnici jsou v různých 
barvách, každé v  jiné. Pokoje  jsou vybaveny 
polohovacími lůžky na elektr. ovládání. Pacienti 
mohou dělat v rámci rehabilitace drobné ruční 
práce. Náklady na 1 pacienta se pohybují od 
1072 do 1406 Kč denně. 

P. Poláková 
Spolek zdravotně postižených v Hulíně

AKADEMIE 3. VĚKU Jak se dělá rozhlas

Takový byl název pořadu, který byl při-
praven 16. 3. 2016 v sále KK Hulín pro A3V 
i pro širokou veřejnost. A opravdu široká veřej-
nost, to byl zcela zaplněný sál KK posluchači, 
kteří léta poslouchají „své“ pořady, nedočkavě 
čekají  na  známé hlasy  „svých“ moderátorů, 
které jdou do éteru právě z Českého rozhlasu 
Brno. V tomto pořadu měli možnost nahléd-
nout do „kuchyně“ rozhlasové práce.

Ještě před začátkem byli všichni v  sále 
obdarováni. Mohli si vybrat pohlednice s tvá-
řemi různých moderátorů rozhlasu, na jejichž 

rubu byly recepty z Apetýtu, publikaci „Mo-
ravská rodina“ s podtextem „Jsme naladěni na 
společnou vlnu“.

Na společnou vlnu hned v úvodu všechny 
naladil moderátor Jiří Kokmotos, který na jevi-
šti přivítal dva pány, ředitele Českého rozhlasu 
Brno a Zlín Jaromíra Ostrého a dlouholetého 
scénáristu  a  mo-
derátora  Toulek 
českou  minulostí 
Josefa Veselého.

Jejich povídání 
bylo  neformální, 
zábavné,  prováze-
né  salvami  smíchu 
a  potleskem. Bylo 
však také vyznáním, 
jak  všichni  tito  tři 
protagonisté  svou 
práci milují, bývají 
jí  pohlceni,  jak  se 
dovedou rychle ori-
entovat a v přímém 
vysílání  zachraňo-

vat  situaci.  Jsou  to  zkrátka  spíkři,  které  nic 
nevyvede  z míry. Ovšem,  řeč  byla  i  o  tom, 
kolik  dá  práce  příprava  různých  odborných 
i  zábavných  pořadů,  náročných  třeba  nejen 
na dějepisný obsah, kdy každé vyřčené slovo 
musí být podloženo, ale náročných i na tech-
nické zpracování.
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INZERCE

Půldruhé hodiny si posluchači doslova užívali tento slovní koncert 
s krásnou češtinou, nabitý příběhy a pohodou.

Závěrem prošli  posluchači malým znalostním  testem a  tři  byli 
odměněni dárky. Hosté jako poděkování převzali z rukou místostarosty 
města Petra Poláka knihy o Hulíně.

Ještě  zaznělo  poděkování  Jar.  Zakravačové  panu Vlastimilu 
Úlehlovi, na jehož návrh se vlastně program o ČRo Brno uskutečnil. 
Protože v současnosti pan Úlehla po nemoci rehabilituje, zajela celá 
suita z Brna i s paní redaktorkou Zakravačovou za ním na návštěvu 
a určitě mu udělala radost.

A velkou radost nám všem udělal tento hodnotný program, za nějž 
děkujeme, a panu Úlehlovi přejeme brzké uzdravení.

Věra Gremlicová

Pozvánka na Akademie 3. věku 

16. dubna 2016 od 9.00 v sále KK. 

Téma „O čem se většinou v kronikách nepsalo“, přednáší 
Ing. Ondřej Rudolf, Ph.D., odborný asistent fakulty tech-
nologické ústav technologie tuků, tenzidů a kosmetiky 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně. 

 ZAPIŠTE SI PROSÍM TERMÍN VÝLETU  
AKADEMIE 3. VĚKU 15. ČERVNA 2016.

MATEŘSKÁ ŠKOLA Hurá, pojedeme na školu v přírodě!

každodenních  zážitků  do  deníčku,  návště-
va  paní  ředitelky  a  paní  ekonomky  z MŠ 
s dárkem a něčím dobrým na zub od našich 
paní kuchařek. Ani nepříznivé počasí dětem 
náladu  nepokazí.  Paní  učitelky mají  přip-
ravený  náhradní  program,  který  probíhá  ve 
společenské místnosti.

I pan kuchař se snaží – vyvařuje dětem 
samé dobroty plné vitamínů. I malým jedlíkům 
na  čerstvém vzduchu vytráví  a  přidávají  si. 

Děti z druhé budovy – Eduarda Světlíka zase 
čeká zajímavé putování do kouzelného světa 
fantazie se skřítky Fandou a Tázinkou. Delší 
pobyt  na  čerstvém  horském  vzduchu  děti 
otuží,  působí  příznivě  na  jejich  růst,  zdraví 
a psychickou pohodu.

Děti  se  vracejí  z  pobytu  s  novými 
kamarády  z  jiných  tříd,  plné  nevšedních 
dojmů a zážitků.

Miluše Budínová, učitelka

Naše  mateřská  škola  nabízí  dětem 
nejrůznější  nadstandartní  aktivity.  Jednou 
z  nejatraktivnějších  je  škola  v  přírodě. 
Je  určena  pro  předškolní  děti,  které  jsou 
samostatné  a  zvládnou odloučení  od  rodičů 
5  dní  a  4  noci  s  odborným  pedagogickým 
dozorem.

Cílem mateřské školy podporující zdraví 
je  zdravé,  spokojené,  samostatné,  aktivní 
dítě  rozvinuté  po  stránce  tělesné  i  duševní. 
Dítě,  které má  základy  návyků  zdravého 
životního stylu. Dítě, které má pozitivní vztah 
k sobě i ostatním. Dítě, které má citlivý vztah 
k přírodě a ke všemu živému na této planetě. 
Dítě, které  je připravené se učit, vnímat své 
okolí a komunikovat s ním.

K  uskutečnění  tohoto  nelehkého  cíle 
přispívá nemalou měrou i škola v přírodě.

Naše budova – Družba již pravidelně jezdí 
na Chvalčov – chata Pod Obřany.

Budova Eduarda Světlíka zase pojede na 
Rusavu – hotel Rusava.

Každý den probíhá zajímavou atraktivní 
formou: ranní budíček, rozcvička, každodenní 
hygiena,  hodnocení  úklidu  pokojů,  služby 
v  ídelně s krátkým přáním druhým dětem, pěší 
túry v Hostýnských horách, sportovní olym-
piády, soutěže o medaile a diplomy, táborák 
s  opékáním  špekáčků,  diskotéka  s maskou, 
pěvecké  soutěže  – Televarieté,  vědomostní 
soutěže – kvízy, hry na louce, táborová píseň, 
cesta  za  pokladem Pana  z Obřan,  kreslení 
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Návštěva paní knihovnice
V úterý 15. března čekalo děti v mateřské škole v Záhlinicích 

velké  překvapení. Ve  třídě  se  objevil  krásný  šašek. Byla  to  paní 
knihovnice Zakravačová. Přinesla  s  sebou pohádkový kufřík plný 
zajímavostí. Skrýval se tam dopravní koberec s auty a se značkami, 
pexeso i kniha „O dopravních značkách“. Děti se formou hry učily 
dopravní  předpisy  a  značky,  ale  také  si  procvičily  znalost  barev. 
Zaujala je kniha „Barevné hříčky a pohádky“. V kouzelné krabičce 
byly uschovány obrázky, na kterých si děti  trénovaly svůj postřeh 
a pohotovost. Velkou radost jim udělala kniha „Hravá škola cviče-
ní“, kde jsou povídky a říkadla, které inspirují k pohybovým hrám 
a aktivitám (např. hry na vojáky, na raky, na lenochody…). Na závěr 
měly děti za úkol poskládat rozstříhané obrázky pohádkových postav 
a poznat, z které pohádky jsou. Velmi děkujeme paní Zakravačové za 
příjemně připravenou besedu, která obohatila slovní zásobu, znalosti 
a také estetické a sociální cítění dětí.

E. Doleželová, učitelka

ZÁKLADNÍ ŠKOLA Lyžařský a snowboardový kurz v Petříkově

V  sobotu  20.  února  jsme  vyrazili  na 
lyžařský a snowboardový kurz do Petříkova. 
Přivítalo nás sluníčko a zasněžený Petříkov. 
Po ubytování  jsme vyrazili prozkoumat nej-
bližší okolí a sjezdovky, na kterých jsme měli 
lyžovat. Velké  sjezdovky, které  se zasněžují 
i uměle, byly v provozu, ale cvičná sjezdovka, 
která je využívána v prvních dnech kurzu, byla 
nesjízdná.

Druhý den jsme se probudili do teplého 
deštivého  počasí.  Byli  jsme  smutní,  neboť 
sníh mizel před očima. Ale i tak jsme nako-
nec lyžovali. Skibusem jsme se přesunuli do 
sousední  obce Branná,  kde  byla  v  provozu 
pěkná  sjezdovka  se  sedačkovou  lanovkou. 
Vyučující otestovali naše schopnosti a podle 
předvedených  výkonů  nás  rozdělili  do  tří 
lyžařských družstev. Čtvrté  družstvo  tvořili 
snowboardisté. Podmínky nebyly ideální, pr-
šelo, sníh byl mokrý a těžký, ale nikdo z nás to 
nevzdal. Začátečníci bojovali s prvními krůčky 
lyžařské  abecedy  a  pokročilí  zdokonalovali 
svou  techniku. Na ubytovnu  jsme se vraceli 
unavení, mokří, ale spokojení. V následujících 
dnech se počasí postupně umoudřovalo, v úte-
rý celý den sněžilo a podmínky pro lyžování 
se zlepšily. První a druhé družstvo  lyžovalo 

na  sjezdovkách  v  Petříkově,  začátečníci 
a snowboardisté denně dojížděli skibusem do 
Branné. Lyžovali  jsme denně  od  půl  desáté 
do dvou hodin. Každý dnem jsme zlepšovali 
své lyžařské umění. Největší pokrok byl vidět 
u začátečníků, postupně ubývalo pádů a začali 
jsme mít lyže pod kontrolou. 

V odpoledním programu  jsme absolvo-
vali  pohádkovou 
sazku,  vypravili 
se na vycházku na 
Ramzovou, stavěli 
umělecká  díla  ze 
sněhu, užili jsme si 
koulování a spous-
tu  legrace. Každý 
večer si jedna třída 
připravila program 
plný  her  a  soutě-
ží,  nechyběl  ani 
karneval  s  disko-
tékou.

Při  závěreč-
ném  hodnocení 
nejlepší z každého 
družstva  obdrželi 
medaile a diplomy.

Týden uběhl a domů se nikomu nechtě-
lo. Děkujeme učitelům za trpělivost a pevné 
nervy. Prožili jsme krásný týden, zdokonalili 
se v lyžování a domů jsme si přivezli spoustu 
zážitků. 

Žáci 7. a 8. tříd 
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Dne 9. března 2016 paní učitelka naší třídy 
naplánovala výlet. Výlet do Muzea Maxe Šva-
binského v Kroměříži a návštěvu výtvarného 
oboru ZUŠ v Kroměříži. Důvodem návštěvy 
právě v tento čas byla výstava prací žáků výtvar-
ného oboru ZUŠ Kroměříž v prostorách muzea 
s názvem „Země, ze mě, ze země“.

Můj  první  pocit,  když  jsem vkročil  do 
galerie, byl asi následující: „Aha, dětské ob-
rázky – prostě nuda.“ Ale potom nás pustili na 
schodiště a ta nevýslovná nádhera mě ohromi-
la. I tak obyčejné věci jako třeba paprika, oko, 
jeskyně a láva byly tak propracované a detailní, 
no prostě nádhera. Medvěd v detailu, pohled 
vlka z cyklu „Šelmy skryté v jeskyních“ nebo 
obrazy  obyčejné  papriky  suchým pastelem 
s  názvem  „Trikolora“  –  fantazie.  Kresby 
z  cyklu  „Krajina  lidských  tváří“  s  detaily 
lidských obličejů. Děti kreslily své prarodiče 
na velkém formátu. Byly tak podrobně vypra-
cované, opravdu žasnul jsem. Dozvěděli jsme 
se, že práce na nich trvala třeba i dva měsíce. 
Páni, to klobouk dolů. Byla to fakt krása. 

Ale poté přišlo něco  ještě zajímavějšího, 
výstava ve druhém patře muzea o pravěku. Muž, 
co si vyráběl oštěp, vycpaná zvířata, třeba jako 

Nejen chlebem živ je člověk aneb 5. C na výstavě 
vydra, zajíc, ptáci a mnoho dalších. A po svačině 
další nával umění – expozice o Maxi Švabin-
ském. Co si vybavíte vy, to sice nevím, ale já 
si po tomto výletě představím malíře, který se 
z chudé rodiny dostal na pražskou akademii. Měl 
velký talent a maloval nádherné obrazy. Proslul 
portréty slavných osobností, o kterých se učíme 
ve škole. Další a zároveň poslední částí muzea 
bylo podzemí s výstavou archeologických nále-
zů z historie města. Bylo to vážně moc zajímavé. 
Zaujalo mě vodovodní potrubí staré skoro 400 
let. Pokud si dobře 
vzpomínám,  vyrá-
bělo  se  převážně 
z borovicového dře-
va, protože obsahuje 
hodně  pryskyřice. 
Viděli  jsme poklad 
– mince, šperky, prs-
teny – a na maketě 
celého města i místa, 
kde byl nalezen. 

Tak a poslední 
část výletu, prohlíd-
ka  podkroví  ZUŠ 
Kroměříž a přednáš-

ka Mgr. Kamily Kulhavé na téma Jak se tvoří 
obraz. Najednou máme papíry a tužky a slyšíme 
pokyn: „Kreslete, co chcete, máte na to patnáct 
minut. Návrh, který  si odvezete, můžete pak 
s  paní  učitelkou  ve  škole  dokončit  na  větší 
formát, či na plátno“. A kreslíme, gumujeme 
a kreslíme, kreslíme a  ještě  jednou kreslíme. 
Byl to skvělý den a rozhodně vám tato místa 
doporučujeme.

Všichni z 5. C ZŠ Hulín Nábřeží

V pondělí  jsme  přijeli  do  ekocentra  Sluňákov,  kde  jsme  byli 
ubytovaní v nízkoenergetickém domě. Již u vchodu nás vítaly lektor-
ky, které se nám věnovaly po celou dobu pobytu. Seznámili jsme se 
s prostředím a vybavením domu a  také  s  celotýdenním programem  
a projektem Zelený ostrov. Pak jsme se ubytovali v pěkném prostředí. 
Po celou dobu pobytu nám výborně vařili, někteří z nás si přidávali i 3x.

Týdenní  ekologicko-vzdělávací  projekt  nám přiblížil  přírodu, 
upevnil vztah k ní a vzbudil touhu ji poznávat. Pohybovali jsme se nejen 
v budově Sluňákova, ale i v okolí a v areálu Domu přírody Litovelského 
Pomoraví. Také jsme se vydali na půldenní výlet k Lovecké chatě.

Projekt byl připraven a veden odbornými lektorkami s přírodo-
vědným a pedagogickým vzděláním, prožili jsme týden aktivit, které 
vycházely z osnov předmětu Prvouka a navázaly na vzdělávací oblast 
Člověk a jeho svět a na průřezová témata Environmentální výchova  
a Osobnostně sociální výchova.

V pátek jsme se těšili na rodiče, ale zároveň se nám na Sluňákově 
moc líbilo. Snad se tam někdy ještě podíváme.

žáci 2. B a 3. A

Dne 3. března 2016 se na 2. stupni naší školy konalo školní kolo 
recitační soutěže, kterého se zúčastnili zástupci všech ročníků, a jejich 
výkony byly hodnoceny porotou z řad pedagogů. 

Hodnotila se přiměřenost textů, které si žáci vybrali, bezchybnost  
a srozumitelnost přednesu i jeho hlasitost.   Výkony všech recitátorů 
byly výborné a porota musela rozhodnout o prvních třech místech.

Na prvním místě se umístil se svým přednesem Filip Straka z třídy 
7. A, druhé místo obhájil Milan Topič z třídy 7. B a třetí místo patřilo 
Kláře Koppové z třídy 6. B.

Vítězům gratulujeme a všem zúčastněným patří pochvala za jejich 
výkony. 

V. Pecháčková

Recitační soutěž

Škola v přírodě – Sluňákov, Horka nad Moravou – 29. 2.–4. 3. 2016
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V pátek 4. 3. 2016 se uskutečnil již tradiční školní večírek.
Zásluhou  pí  Jagošové  z  Pravčic  se  podařilo  přichystat  velmi 

příjemné prostředí.
Žáci  2.  stupně  pod  vedením pí  uč. Z. Lačíkové  a A. Goišové 

připravili slané tyčinky.
K tanci a poslechu hrála skupina Sunset. Parket se zaplnil taneční-

mi páry a při pěkném vystoupení taneční skupiny Trick, pod vedením 
Aleny Csomorové, získali někteří tanečníci inspiraci.

Děkujeme všem sponzorům z řad rodičů, prarodičů a přátel školy 
a také firmě NWT, která poskytla hodnotné ceny do hlavní tomboly.

Poslední lednový týden se uskutečnil tradiční sběr hliníku. Každé 
ráno členové ekotýmu vážili, zapisovali a ukládali velké pytle i malé 
pytlíčky na paviloně 1. stupně naší školy. Hliník museli ještě zkont-
rolovat a správně roztřídit. Dávali jej do plastových pytlů, které pan 
školník odvezl do firmy Metalšrot Tlumačov. Celkově jsme nasbírali 
přes 700 kg hliníku, z toho 395 kg hliníku drobného. A kdo si letos 
zaslouží dort? První místo 3. A a 6. A v tenkostěnném hliníku a 1. A 
a 8. A v objemném hliníku. Vítězům blahopřejeme. A děkujeme také 
všem obyvatelům Hulína, kteří celý rok hliník sbírali a přinesli do školy, 
i když už děti u nás nemají. 

Třiďte, má to smysl. 

Letos opět proběhl na naší škole Den otevřených dveří. Všichni 
měli možnost prohlédnout si prostory školy – hlavní budovu, pavilon 
1. stupně, pracovnu dílen, školní pozemek i jídelnu s kuchyní. 

V učebnách prezentovali žáci své práce, v učebně chemie jste se 
mohli seznámit se zajímavými chemickými pokusy, v dějepisu potkat 

Každý z nás už utrpěl nějaký úraz. Ošetření lehčích úrazů, jako 
odřenin nebo naraženin, jsme si vyzkoušeli v hodině přírodovědy pod 
dohledem zdravotní sestřičky Terezy Škopíkové. Ve skupinkách jsme 
si navzájem ošetřili fiktivní poranění zápěstí nebo kotníku.

V další  části  hodiny  jsme  si  zkusili  na  učební  pomůcce  „Mini 
Ann“ masáž srdce.

Hodina se nám líbila a doufáme, že získané dovednosti uplatníme 
při svých hrách a činnostech co nejméně.

Žáci 5. tříd a tř. uč.

Poradíme si s úrazy?

Sběr hliníku

Školní večírek

Den otevřených dveří

Praxe v družince

Bylo mi velkým potěšením vykonávat souvislou pedagogickou 
praxi ve školní družině základní školy Nábřeží 938 Hulín. 

Při  nástupu  na  praxi mne  celý  tým vychovatelek mile  přijal. 
Všechny paní vychovatelky mi byly velmi nápomocné, ochotné. První 
den praxe jsme se s dětmi přivítali, každý řekl své jméno a co rád dělá 
ve volném čase. Následující dny probíhaly v duchu těšení se na páteční 
„Miss aerobic“, které se mohl zúčastnit každý. Odměnou pro odvážlivce 
byly sladkosti, ale samozřejmě nechyběly ani diplomy.

Následující  týden  3. A  i  s  paní  vychovatelkou  Formánkovou 
odjela na školu v přírodě, takže počet dětí nám trošičku prořídl, ale 
to vůbec nevadilo, protože jsme se s dětmi domluvili, že překvapíme 
paní vychovatelku i další spolužáky už dlouho očekávaným jarem ve 
formě výzdoby třídy. Celý týden jsme tvořili různé jarní i velikonoční 
ozdůbky, kterými jsme zkrášlili třídu. 

Příjemná atmosféra školní družinky a usmívající se kolektiv se 
mi nelehce opouštěl.

Andrea Stárková

Karla IV. a jeho manželky, v hudebně zhlédnout malé kulturní vystou-
pení apod.  Jarní výstava se také velmi vydařila. Připomenutí svátků 
jara, malování vajíček, velikonoční tabuli si mohli všichni na povedené 
jarní výstavě prohlédnout.

Celá škola byla vyzdobena překrásnou jarní výzdobou. 
A. Bublová
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SVČ

16. března v SVČ Hulín proběhla akce „VESELÉ ZOUBKY“

Společnost dm drogerie market, s. r. o., působí na českém trhu již 
od roku 1992. Ve své filozofii má pevně zakotveno příkladné působení 
ve svém okolí. Proto dm každoročně realizuje aktivity v souladu se 
společenskou zodpovědností firem a snaží se pomáhat široké veřejnos-
ti. V roce 2016 přichází již s šestým ročníkem úspěšného programu 
„Veselé zoubky“. Ač se to nezdá, zubní kaz zůstává i ve třetím tisíciletí 
nejrozšířenějším  infekčním onemocněním.  Jak  již  název  napovídá, 
jeho tématem je správná péče o zuby a prevence vzniku zubního kazu. 
Všichni si přece přejeme, aby děti byly šťastné a zdravé a měly co nej-
častěji důvod k úsměvu, ve kterém jim nebude bránit bolavý zoubek 
nebo strach ze zubního lékaře.

I u nás v SVČ proběhla edukativní hodina, kdy si děti osvojily 
techniku správného čištění chrupu a také zásady správné péče o chrup.

L. Žourková

Další zdařilou akcí jsou sobotní dílničky pro dvě šikovné ručičky, 
tentokráte to byla KERAMICKÁ DÍLNIČKA A ZDOBENÍ VAJÍ-
ČEK VOSKEM. V keramice si děti a maminky vyrobili ptačí budky, 
motýlky a velikonoční zajíčky. Zdobení vajíček voskovou technikou 
zvládli všichni na výbornou a odcházeli naladěni jarní atmosférou a již 
se těší na další setkání.

L. Žourková

POZVÁNKY
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ZUŠ Žákyně pěveckého oddělení ZUŠ Hulín nezahálí…

Pocta Janu Novákovi (1921 – 1984) a Jiří-
mu Laburdovi (1931) 

V  úterý  1.  března  jsme měly  tu  čest 
podílet  se  na  koncertu  Konzervatoře 
Kroměříž, věnovaném dvěma českým skla-
datelům Jiřímu Laburdovi a Janu Novákovi.

Skladatele Jana Nováka a Jiřího Laburdu 
spojuje  nejen  jejich  výročí  narození,  které 
v dubnu tohoto roku oslavíme. U obou dvou 
jsou  zřetelné  inspirace  latinským  jazykem 
a moravskou melodikou v jejich tvorbě.

  Skladby  „českého“  Jiřího  Laburdy 

INZERCE

a  „moravského“  Jana Nováka  vytvořili  na 
tomto koncertě symbiózu v podobě pestrého 
průřezu  jejich  tvorbou  v  podání  bývalých  
a současných studentů a pedagogů Konzer-
vatoře Kroměříž a žáků pěveckého oddělení 
ZUŠ Hulín. Své pěvecké výkony zde před-
vedly  Jitka Druláková,  Zuzana Hradilová, 
Aneta Trněná, Veronika Zavadilová  a Sára 
Zpěváková,  žákyně  ze  třídy  paní  učitelky 
Mgr. Dany Zapletalové. Koncert byl pestrý 
nejen proto, že se zde prolínaly tóny houslí, 
saxofonu, klavíru a zpěvu, ale i proto, že po-
sluchač měl možnost nahlédnout do tvorby 
inspirované  latinským  jazykem,  ale  i  do 
tvorby, která nám na Moravě je velice blízká,  
v  podobě  lidových melodií.  K  lidovému 

pokračování na str. 13



Hulíňan

13

tónu  neodmyslitelně  patří  i  lidové  kroje. 
Velké  poděkování  patří  paní  Jitce  Fialové 
a  paní  Jitce  Drulákové,  které  nám  kroje 
poskytly a do krojů nás oblékly, a my jsme 
tak mohly ukázat nejen své hlasy a pěvecké 
dovednosti,  ale  také  nádherné kroje,  které 
naše vystoupení oživily. 

Jako  na  každém koncertě  jsme  i  tady 
mezi  studenty  a  absolventy  konzervatoře 
přebíraly velkou zodpovědnost za své výko-

Každoročně  vypisuje MŠMT pro  žáky 
základních uměleckých škol celorepubliko-
vé  soutěže  v  různých  uměleckých  oborech 
(hudební,  výtvarný,  dramatický  a  taneční). 
Ty se obvykle konají s tříletou periodicitou 
tak, aby se v rámci jednotlivých oborů stihly 
prostřídat  všechny  vyučované  předměty. 
V hudebním oboru se tedy pravidelně střídají 
různé nástroje včetně zpěvu, přičemž letošní 
školní rok připadla soutěž mimo jiné také na 
žáky  hrající  na  elektronické  klávesy.  Žáci 
nejprve  absolvují  školní  kolo,  dále  je  čeká 
průchod  sítem  okresního  a  krajského  kola 
a ti, kteří ve svých krajích zvítězí, se potkají 
v kole ústředním. 

Z naší školy jsme vybrali tři nejnadanější 
žákyně, které nás 17. února jely reprezentovat 
do Kroměříže, kde poměřily svůj umělecký po-
tenciál s okresní konkurencí. V klání s dalšími 
třiceti šikovnými žáky a žačkami si naše holky 
vedly nadmíru dobře. Jak Erika Svobodová (1. 
kategorie), tak také Lucie Kaláčková (2. kat.) 
a Martina Zlámalová (5. kat.) vyhrály své kate-
gorie, přičemž Erice se navíc podařilo získat od 
všech porotců maximální bodové ohodnocení, 
což  se  v  takovýchto  soutěžích  stává  zcela 
ojediněle. Vítězství  si  ale  naše  dívčí  trojka 
nemohla  užít  žádným velkým odpočinkem, 
neboť již 10. března ji na témže místě čekalo 
krajské kolo soutěže, v němž je již konkurence 
výrazně silnější a hodnocení porotců přísnější. 
Ani zde se naše svěřenkyně neztratily a ukáza-
ly, že v rámci kraje skutečně patří k nejlepším. 
Mezi více jak čtyřiceti žáky si Erča a Marťa 
zajistily svými výbornými výkony postup do 
ústředního kola a Lucka získala krásné druhé 
místo. Gratulujeme!

Neuplynulo  ani  čtrnáct  dní  a Martina 
s Erikou odjely předvést své naučené reper-
toáry  na mezinárodní  soutěž  do  Považské 
Bystrice.  22.  3.  se  zde  totiž konal 9.  ročník 
velké klávesové soutěže, jež patří mezi žáky 
a jejich pedagogy k nejvyhledávanější, a tudíž 
i nejobsazovanější. Letos přijelo do sólových 
kategorií přes sedmdesát mladých muzikantů, 
z nichž necelá polovina byla z ČR. Jen samotní 
čeští  hráči  přitom  představovali  obrovskou 
konkurenci,  neboť  se  bez  výjimky  jednalo 
o vítěze krajských kol ze soutěže, o níž po-
jednává předchozí odstavec. Ani zde se však 
holky neztratily. 
Erika  suverén-
ním  projevem 
ovládla  první 
kategorii. Zvláš-
tě zapůsobilo její 
provedení sklad-
by Amaranth od 
metalové kapely 
Nightwish. Má-
lokdo  čekal,  že 
drobná  dívenka 
bude hrát  sklad-
bu,   kterou  je 
milovník  tohoto 
žánru zvyklý slý-
chat z rockových 
rádií nebo na roc-
kových  festiva-
lech. Zaslouženě 
si  tedy  mohla 
zahrát  celý  svůj 
soutěžní program 
na  koncertě  ví-

tězů. Rovněž Martina se v Považské Bystrici 
neztratila. Naopak si pro tento den nechala své 
nejlepší dosavadní vystoupení, čímž si zajistila 
zisk  výborného druhého místa  a  ocenění  za 
provedení  skladby Zamračený  Jupiter.  Ještě 
jednou tedy velká gratulace.

O výsledcích z ústředního kola, které se 
koná na konci dubna ve Františkových Láz-
ních,  vás  budeme  informovat  v  červnovém 
Hulíňanu. Nezbývá než holkám poděkovat za 
vzornou reprezentaci školy a popřát jim hodně 
štěstí. Budou ho určitě potřebovat. :)

D. Juga   

ny, zvlášť když jsme věděly, že sám pan Jiří 
Laburda  je  na  koncertě  osobně  přítomen. 
I  přesto,  že  jsme  nebyly  úplně  v  pořádku 
díky proměnlivému počasí, všudypřítomným 
útočícím bacilům a trémě, která zkrátka k vy-
stoupení také patří, jsme své výkony podaly, 
jak nejlépe jsme mohly. Zvláštní odměnou pro 
nás pak bylo, když sám pan Laburda přišel 
na konci celého koncertu za námi na podium 
a všem osobně pogratuloval a poděkoval za 

náš výkon. Koncert byl pro nás další zkuše-
ností, a když jsme slyšely kladné ohlasy na 
naše vystoupení, odcházely jsme z koncertu 
plné radosti a dobrého pocitu z dobře odve-
dené práce. Poděkování patří také naší paní 
učitelce Mgr. Daně Zapletalové, která nás na 
celý koncert připravovala,  ale  i paní MgA. 
Martině Mergentalové, díky které jsme se na 
koncertu mohly podílet.

Veronika Zavadilová

ZUŠ Hulín na klávesových soutěžích 

Umístění našich žáků v okresním kole soutěže ZUŠ

Hra na elektronické klávesové nástroje – Kroměříž – 17. 2. 2016

jméno ze třídy kategorie umístění

Erika Svobodová p. uč. Davida Jugy I. 1. místo s postupem

Lucie Kaláčková p. uč. Davida Jugy II. 1. místo s postupem

Martina Zlámalová p. uč. Davida Jugy V. 1. místo s postupem

Erika Svobodová se stala absolutním vítězem soutěže.
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Komorní hra s převahou dechových nástrojů – Kroměříž 2. 3. 2016 – dřevěné nástroje

jméno ze třídy kategorie umístění

DUO
PŘÍČNÝCH FLÉTEN

Lucie Pivodová
pí uč. Zdenky Šímové Bubeníčkové

II. a 2. místoNella Kopčilová

TRIO
PŘÍČNÝCH FLÉTEN

Gabriela Zpěváková

pí uč. Zdenky Šímové Bubeníčkové
IV. a 3. místo

Adéla Darebníková

Sára Polášková

SOUBOR
KOMORNÍ HUDBY

Tereza Daňková

p. uč. Petra Poláka

II. d 2. místo

Beáta Šišková

Ondřej Vyvlečka

Jakub Němec

Stanislav Hoza

Adam Polášek

Komorní hra s převahou dechových nástrojů – Kroměříž 23. 2. 2016 – žesťové nástroje

jméno ze třídy kategorie umístění

ŽESŤOVÉ DUO
Martin Doležal

p. uč. Libora Žabenského
III. c 2. místoMartin Kužela

ŽESŤOVÉ TRIO

Pavel Daďa

p. uč. Libora Žabenského
III. c

1. místo
s postupem

Petr Hradil

Jakub Šimek

ŽESŤOVÉ KVARTETO

Milan Skýpala

p. uč. Petra Voříška

II. c
1. místo

s postupem

Matěj Kirilenko

Michal Staněk

Jakub Maňák

ŽESŤOVÉ DUO
František Pospíšilík

p. uč. Petra Voříška
III. c

1. místo
s postupemJakub Maňák

Umístění našich žáků v krajském kole soutěže ZUŠ

Hra na elektronické klávesové nástroje – Kroměříž – 10. 3. 2016

jméno ze třídy kategorie umístění

Erika Svobodová p. uč. Davida Jugy I. 1. místo s postupem

Lucie Kaláčková p. uč. Davida Jugy II. 2. místo

Martina Zlámalová p. uč. Davida Jugy V. 1. místo s postupem

Erika Svobodová se stala absolutním vítězem soutěže.
Komorní hra s převahou dechových nástrojů – Uherské Hradiště 18. 3. 2016 – žesťové nástroje
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jméno ze třídy kategorie umístění

ŽESŤOVÉ TRIO

Pavel Daďa

p. uč. Libora Žabenského
III. c

2. místoPetr Hradil

Jakub Šimek

ŽESŤOVÉ KVARTETO

Milan Skýpala

p. uč. Petra Voříška

II. c
1. místo

Matěj Kirilenko

Michal Staněk

Jakub Maňák

ŽESŤOVÉ DUO
František Pospíšilík

p. uč. Petra Voříška
III. c

1. místo
s postupemJakub Maňák

 

V krajském kole soutěže žáků základních uměleckých škol České republiky ve sborovém zpěvu získal náš DPS Zvonky pod vedením 
p. uč. Miroslava Uhlíře ZLATÉ PÁSMO a postoupil do ústředního kola.

Všem žákům i jejich učitelům blahopřejeme, děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy a postupujícím přejeme hodně úspěchů 
v kolech krajských.

Vedení školy 

KULTURNÍ KLUB
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Swingový král s tichým požehnáním

Legenda světové populární hudby, zpěvák 
a herec, vlastním jménem Francis Albert Sina-
tra. Stejně jako Bing Crosby, Luis „Satchmo“ 
Armstrong,  „Count“  Basie,  Elvis  Presley, 
Beatles a pozor velký čerchmant Milan Chla-
dil a mnozí další, se nesmazatelně zapsali do 
hudební historie. Vzpomínám si, když jsme při 
oslavách založení města Hulína v roce 1974 
měli  za úkol  s  Jardou „Pipcem“ Rosypalem 
věnovat se právě panu Chladilovi, po prvním 
veselém kalíšku slivovice už Milanovi. Říkal, 
že Sinatra je jeho velký vzor. Tehdejší orchestr 
Karla Vlacha  si  na  koncertě  v  letním  kině 
a v sobotu v sokolovně blok skladeb Franka 
Sinatry užíval spolu s diváky. A při duetu Mi-
lana Chladila s nekorunovaným králem našeho 
swingu, panem Karlem Hálou v písni My Way 
mrazilo v zádech i nám, mladým ortodoxním 
bigbíťákům.

Byl  to majitel dokonalého hlasu,  zpě-
vák výborných technických kvalit, schopný 
dokonalého  vcítění  do  písně.  Původem 
z  amerického  státu  New  Jersey  (narozen 
v r. 1915, syn italských rodičů – odtud jeho 
příjmení Sinatra

Pod vlivem svého dávného idolu Binga 
Crosbyho začínal na večírcích a v kavárnách. 
Později zpíval v místních rádiích. V r. 1939 

přijal své první profesionální angažmá v or-
chestru Harryho Jamese. Z té doby pocházejí 
i první nahrávky. V letech 1940–1942 zpíval 
s orchestrem Tommy Dorseye. Stal se velmi 
populárním  a  díky  svému  šarmu  a  kouzlu 
osobnosti hlavně ženským idolem. S Dorseym 
nazpíval  řadu úspěšných písní, např.  I‘ll Be 
Seeing You, East Of The Sun, I‘ll Never Smile 
Again, Night And Day atd. Jeho herecký talent 
oslovil i film, a proto se objevil se i ve filmo-
vých muzikálech Las Vegas Nights  (1941) 
a Ship Ahoy (1942). 

Jako sólista nahrával od r. 1943 a jedním 
z prvních sólových hitů je např. píseň All Or 
Nothing At All. V r. 1944 účinkoval v dalších 
muzikálech Higher And Higher (z něj pochá-
zí  hit  I Couldn‘t Sleep A Wink Last Night) 
a Step Lively. Objevil se i v muzikálu On The 
Town a v hudební komedii Anchor Awerligh 
(1945), ze které pochází další hit – I Fall In 
Love Too Easily.

Za roli v krátkém filmu The House I Live 
In dostal Oscara. Po řadě dalších hitů, např. It 
Happened In Brooklyn (1947), Kissing Bandit 
(1948) a Double Dynamite (1951) dochází po-
čátkem 50. let k mírnému ústupu z nejvyšších 
pozic, přestože i další nahrávky jsou vesměs 
velmi ceněny. 

V  r.  1953  slaví  úspěšný  návrat  jako 
herec  ve  filmu  From Here To Eternity,  za 
tuhle roli mu byl udělen i Oscar a postupně se 
prosazují  i další nahrávky (např. s orchestry 
Gordona  Jenkinse, Billyho Maye, Nelsona 
Riddlea  a Quincy  Jonese). Alba „Come Fly 
With Me“  a  „Sings  For Only The Lonely“ 
se dostávají na vrchol americké hitparády, za 
desku „Come Dance With Me!“ dostává cenu 
Grammy. Popularita  dosahuje  vrcholu. Ale 
o tom zase příště.

Mikin

Frank Sinatra – historie

V minulém  čísle Hulíňanu  jsem Vám 
představil hlavního protagonistu projektu Frank 
Sinatra forever, zpěváka Martina Nedbala. Dnes 
se dostáváme k motoru celého projektu, kterým 
je kapela pod vedením Petra Poláka. 

Petře,  znám  tě  jako  člena profesionální 
vojenské hudby Olomouc, hudebního pedagoga 
a hráče několika orchestrů. Jednoduchá otázka:

CO TY A FRANK SINATRA?
Když někdo dokáže prodat sto padesát 

miliónů desek, získat deset cen Grammy, být 
uveden do Síně slávy big bandů a jazzu – to 
hovoří za vše. FS byl naprostý fenomén, který 
svým umem velmi ovlivnil jazzovou a swingo-
vou hudbu. 

A víš, co je na tom nejlepší? Do konce 
svého života vůbec neuměl noty!

Mezi posluchače populární hudby tenkrát 
patřili spíše dospělí, do Sinatry se ale zbláz-
nili nejvíce dívenky. Učaroval jim hlavně jeho 
vzhled gentlemana s chováním drsňáka, který 
na jevišti kouří a popíjí bourbon.

Nezaměnitelný však byl především jeho 
hlas a frázování. Byl prostě originál.

NA KOHO ČEKÁ URČITĚ NÁROČNÁ 
ČINNOST ROZEPISOVÁNÍ PARTŮ PRO 
CELÝ ORCHESTR A SBOR?

Především je třeba rozlišit termíny – sym-
fonický orchestr, dechový orchestr a v našem 
případě big band. 

První dva jsme již v Hulíně viděli a slyšeli 
v minulých projektech, ale klasický big band 
zde v novodobé éře ještě nehrál. Obsazení 

takového ansámblu vypadá takto: 5 saxofonů, 
4 trubky, 4 trombony a rytmická sekce (kytara, 
baskytara, piano, bicí). 

Lidí, kteří umí napsat dobré aranžmá pro 
takové seskupení, moc není. Proto jsem rád, 
že nám velkou část notového materiálu prodal 
pan Josef Hájek (vedoucí Big bandu Holešov). 

Jemu patří velký dík, bez něj by se celému 
projektu FSF dýchalo velmi těžko! 

Noty pro sbor pak bude připravovat pan 
Viktor Kozánek st. (dlouholetý pedagog a di-
rigent symfonického orchestu Konzervatoře 
P. J. Vejvanovského Kroměříž.

JAKÉ TEDY BUDE OBSAZENÍ 
BIG BANDU?

Nenecháme nějaké překvapení až na 
koncert?

Jmenovat jednotlivé členy Big bandu FSF 
nechci. Záměrem 
bylo sestavit sou-
bor z hráčů, kteří 
se na předešlých 
projektech KK 
Hulín již podíle-
li. Tedy členy DH 
Hanačka, kapely 
Toujours, studen-
ty či absolventy 
Konzervatoře P. J. 
Vejvanovského 
v Kroměříži, dopl-
něné o muzikan-
ty B-Side Bandu 
z Brna.

A moc se těším na propojení takto slože-
ného orchestru se SPS Smetana Hulín. 

A ještě jedno – moc díky za práci KK 
Hulín, že se pustil do tak krásného, ale ná-
ročného projektu.

KTERÉ HUDEBNÍ OBDOBÍ FS POVA-
ŽUJEŠ ZA NEJDŮLEŽITĚJŠÍ?

(smích) Všichni vědí, že FS nebyl žádný 
„svatoušek“, a to ani v muzice, ani v životě. 

Ale když v r. 1940 nastoupil k Big bandu 
Tommyho Dorseye, začal poznávat, co zname-
ná opravdový profesionální přístup k hudbě. 
Jakmile stoupnul před tento ansámbl, šli všich-
ni do pozadí a on se stal tím hlavním sólistou.

Za celý Big band FSF posílám Frankovi 
do hudebního nebe jedno velké DÍKY!

Mikin
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KNIHOVNA Nejtvrdší hasič světa Jan Haderka přednášel v Hulíně

Hulín  –  Přednáškový  sál Městské  knihovny  v  Hulíně  byl 
v podvečer 25. února zaplněn do posledního místečka nejen rodinou 
„Hujerů“  – Haderků,  ale  posluchači  a  hlavně  zájemci  o  informace 
a zkušenosti našeho hosta, přednášejícího mistra světa Honzy Haderky, 
který zvítězil v královské disciplíně – TFA (nejtvrdší hasič přežije). 
Zavzpomínal na svoje začátky, kdy se již na první karneval oblékl do 
kostýmu jak jinak než hasiče. Začínal u dobrovolných hasičů v Hulíně 
a momentálně pracuje u Hasičského záchranného sboru Zlínského kraje. 
Největšího úspěchu se zatím dočkal v sezóně 2015 v TFA. Zúčastnil 
se celkem patnácti závodů. Startů za celou sezonu měl 17, což bylo 
dáno tím, že na některých soutěžích se běží jak závod jednotlivců, tak 
i štafet. Nejdůležitější soutěže v ČR byly zařazeny do Českého poháru 
v TFA, po všech pěti závodech se Honza v celkovém výsledku umístil 
na druhém místě. Další důležitou soutěží bylo Mistrovství světa v TFA. 
To se konalo v červnu v Německém Hannoveru. Zde byl druhý ve své 
kategorii do 30 let. O měsíc později, v červenci, se zúčastnil Světových 
policejních a hasičských her, které se konaly na východním pobřeží USA 
ve Fairfaxu. Českou republiku reprezentoval jak v kategorii jednotlivců, 
tak i v kategorii štafet, a oba dva starty pro něj znamenaly nejvyšší, 
tedy zlatou medaili. Celkem se za celou sezonu podíval čtrnáctkrát na 
stupně vítězů, z toho osmkrát na nejvyšší stupínek. Sympatický hasič 
z Hulína, malého  „města  na  křižovatkách“ dokázal,  že  se  ve  světě 

Kurz na počítače  
pro pokročilé

Práce na kurzu počítačové gramotnosti 
pro mírně  pokročilé  se  seniory  nás  velice 
bavila  a  byli  jsme mile  překvapeni  jejich 
zápalem a nadšením učit se novým dovednos-
tem. V průběhu kurzu dělali účastníci velké 
pokroky a jevili o danou tématiku intenzivní 
zájem. Naučili se využívat nové komunikační 
kanály, pracovat se správou souborů a vyu-
žívat možnosti internetu naplno. Díky všem 
těmto  dovednostem  se  stali  nezávislejšími 
při práci s počítačem. Smysl a přínos kurzu 
vidíme především v získání širšího přehledu 
a sebedůvěry účastníků ve vztahu k moder-
ním technologiím.

D. Doleželová a T. Zouvala, Rozvojka

V Hulíně jsme viděli víc než u belgického Waterloo

Úchvatnou podívanou připravil  Jaroslav 
Jaroš z Bystřice pod Hostýnem všem návštěvní-
kům besedy v podobě filmu, kde zachytil velkou 
rekonstrukci bitvy u Waterloo z roku 2015. Di-
váci zhlédli neopakovatelné záběry přímo z bo-
jiště, kde se střetlo 8 000 vojáků v uniformách, 
přes 300 koní a na 140 děl. Této rekonstrukce se 
zúčastnilo i více než 200 Čechů, členů Středo-
-evropské napoleonské společnosti (C.E.N.S.) 
Čeští  vyznavači  vojenské historie vystoupili 
v Belgii vesměs ve francouzských uniformách, 
a protože  jsou znalci dobového velení,  často 
jsou na velitelských postech. Menší část z nich 
byla v uniformách rakouských.

U Waterloo  se  čeští  kyrysníci  potkali 
i se skutečným potomkem císaře Napoleona, 

který zde před 200  lety prohrál nejen bitvu, 
ale celou životní dráhu. Napoleonův potomek 
se také setkal s potomky britských a pruských 
důstojníků, kteří císaře porazili.

J. Jaroš natočil záběry z tábora, kde měli 
všichni  účastníci  bitvy  své  tábory.  Podívali 
jsme se do zákulisí příprav na velkou bitvu, 
běžný život vojáků od hygieny až po dobrou 
a  lákavou  kuchyni. Dozvěděli  jsme  se,  co 
všechno taková příprava obnáší.

Úžasné  záběry  na  vojenské  uniformy, 
fotografie a pocit, že snad nás nic podobného 
nepotká.  Díky  záběrům  jsme měli  daleko 
lepší podívanou než 80 000 tisíc diváků, kteří 
z rekonstrukce v Belgii v loňském roce téměř 
nic neviděli.                                              J. Z.

Monika se cítila nebesky modrá

Autorské  čtení  a  křest  v  pořadí  čtvrté  knížky Moniky Kopči-
lové Meškové, Zpáteční  lístek do nebe, proběhl v pátek 18. března 
v  příjemné  atmosféře. Posluchači  si  v  přednáškovém  sále  hulínské 
knihovny společně pohovořili s autorkou o jejích začátcích, spolupráci 
s vydavateli a zejména o poslední knize, která je opět zcela jiná než 
všechny předešlé. Psychologický příběh běžné rodiny, poskládaný ze 
střípků skutečných zážitků lidí i fantazie, je plný překvapení a zvratů. 
Je to vyprávění o tom, jaké problémy dokáže lidem způsobit nemoc, 
práce i rodina. „Je to kniha, u které můžete brečet, smát se, i zamyslet 
se  nad  duchařinou,“  řekla  čtenářka Vlasta. V  současné době  jedná 
hulínská  spisovatelka  o  novém vydání  první  knihy  (Románek  pro 
baculku) s pražským vydavatelstvím, které její první humorný příběh 
zaujal. Kmotrou posledního autorčina románu Lístek do nebe se stala 
I. Němcová, která se ujala i čtení z jmenované knihy.

Knihu  si mohou  čtenáři  vypůjčit  v MěK Hulín  nebo  zakoupit 
v prodejně tabáku na náměstí.

J. Z.

neztratí. Téměř tříhodinové povídání bylo plné skvělých komentářů, 
doplněné spoustou fotografií a úsměvných zážitků z nevšedního sportu. 
Přednášky se zúčastnil velký počet jeho mladých obdivovatelů. Besedu 
Jan Haderka ukončil poděkováním rodině, sponzorům, městu Hulín, 
fanouškům a všem, kteří mu drželi pěsti a fandili.

J. Z.
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Pozvánka
Milan Zacha Kučera: Tajné služby a hledání pokladů – 

přednášková beseda se spisovatelem literatury faktu.
  Milan Zacha Kučera  patří mezi renomované autory 

literatury faktu. Ve své přednášce Tajné služby a hledání 
pokladů (kapitoly z dějin studené války)  se bude zabývat 
problematikou role výzvědných služeb a ukrytých nejen 
nacistických pokladů. Zavítáme do Francie na templářský 
hrádek Arginy, do Polska do kláštera v Lubuši. Pokud se nadto 
chcete dozvědět něco o tom, jak pokračuje hledání „zlatého 
vlaku nedaleko českých hranic“, přijďte v  17.00 hodin 26. 
dubna do městské knihovny v Hulíně.

Expedice DOLOMITY 2016
Hulínská farnost pořádá v termínu 27. 8. až 3. 9. 2016 opět zájezd 

do italských Dolomit. Předpokládaná cena je 4500,- Kč (doprava a stra-
vování, zahrnující snídani a teplou večeři v jídelně ubytovny a na túru 
oběd formou balíčku) + 105 EUR (ubytování, placené na místě). Bydlí 
se v dobře zařízeném pastoračním domě Velehrad v obci St. Martin 
in Gsies, uprostřed velehor, v pokojích po 5 až 7 lidech, k disposici 
je  kaple  a  každodenní  bohoslužba. Klimatizovaným autobusem nás 
dopraví osvědčený velehorský řidič p. Pavel Maitner, o naše žaludky 
se vzorně postarají manželé Trávníčkovi.

Zájezd je určen pro všechny milovníky hor a přírody a na své si 
přijdou i zájemci o historii 1. světové války. Na každý den bude při-
praven program jak pro vysokohorské turisty, tak i pro turisty méně 
náročné  i  zcela  nenáročné,  a  rovněž  budou  k  disposici  kopie map 
s vyznačenými túrami a jejich stručným popisem. Pro obnovení sil je 

v plánu i odpočinkový den. Nemusíte se obávat, Dolomity umožňují 
vše od vycházek charakteru Hostýnských vrchů až po obtížné a ex-
ponované  zajištěné  cesty  (ferraty)  a  túry  ledovcové,  každý  si může 
vybrat podle svých schopností a chuti. Rádi Vám s volbou vhodné trasy 
poradíme. I přímo v okolí pastoračního domu je možno absolvovat jak 
nenáročné vycházky, tak velehorské cesty nebo využít kol, která jsou 
v domě k disposici.

Případné dotazy zodpoví A. Michal, Dr. Stojana 218, Hulín, 
tel. 775 987 467, nebo E. Šebestíková, tel.604 331 846.

Přihlásit se můžete v úředních hodinách na faře v Hulíně nebo 
před a po mši svaté v sakristii kostela v Hulíně nebo i telefonicky 
u Leony Trávníčkové, tel. 776 453 770. Přihláška je považována za 
závaznou po složení zálohy 2 500  Kč.
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Co v knize o Hulíně nebylo (pokračování)

D. Kolbinger
Typickým  znakem  archeologického 

působení  Jaroslava Kryla  byla  spolupráce 
s četnými odborníky. Často se stýkal zvláště 
s  dr. Václavem  Spurným  z  pražského Ar-
cheologického  ústavu  při  jeho  působení  na 
Kroměřížsku. Dále s dr. Josefem Skutilem, dr. 
Jaromírem Ondráčkem, dr. Čeňkem Staňou, 
dr. Jiřím Medunou, dr. Karlem Ludikovským. 
Významně přispěl mladému kroměřížskému 
archeologovi dr. Josefu Bláhovi při zpracování 
archeologické části prvních dějin Hulína. Kon-
krétní podobu této spolupráce jsem již zmínil. 
Dále jsem zaznamenal i spolupráci s dr. Iva-
nem Peškařem, dr. Vladimírem Podborským 
a dr. Jiřím Říhovským, kterým umožnil zpraco-
vat několik významných nálezů ze své sbírky.

Spolupráce  s  odborníky měla  přátelský 
charakter. Jaroslav Kryl byl v porovnání s nimi 
o generaci starší. Šlo o 50. a 60. léta, kdy mezi 
nimi působila řadu archeologů s původně ama-
térskými  kořeny.  Jiní  pracovali  se  starými 
fondy, které vykopali  amatéři,  a než  se  sami 
naučili pracovat v  terénu,  to  trvalo  ještě  léta. 
Všichni tito archeologové oceňovali jeho přínos 
archeologii,  jeho  soukromou archeologickou 
sbírku  vnímali  jako  zcela  legitimní.  Zlom 
v pohledu na amatérskou archeologii nastal až 
na sklonku 50. let, nepochybně vlivem zákona 
22/ 1958 Sb. O kulturních památkách, zvláště 
pak v dobách normalizace. 

Velmi  typickou  pro  Jaroslava Kryla  se 

roslava Kryla měl nejdelší trvání. Osobně jsem 
byl  účasten práce  v  tomto kroužku v  letech 
1960–1964.  Jeho  činnost  pokračovala  ještě 
dále, jak dosvědčuje i následující fotografie. 
Zmíněn je i rok 1975.

Činnost  dětí  spočívala  hlavně  ve 
společných  archeologických  vycházkách do 
terénu v okolí města. Společně s Jaroslavem 
Krylem  jsme navštěvovali  cihelnu,  zmíněná 
pískoviště,  prováděli  jsme povrchové  sběry. 
Leccos  z  toho,  co  s  úctou dnes připisujeme 
Jaroslavu  Krylovi,  objevily  děti  z  jeho 
archeologických kroužků. Měly prostě ostřejší 
zrak, než stárnoucí Jaroslav Kryl. Mezi dětmi 
byly velmi oblíbené společné výlety do okolí, 
také společné zájezdy autobusem s ČNS i vla-
kem. Nelze zapomenout na poutavé vyprávění 
Jaroslava Kryla při těchto příležitostech. Ak-
tivně jsme se účastnili vykopávek archeologů 
v Hulíně  a  v  Pravčicích,  numismatických 
schůzek i různých přednášek. Část dětí z těchto 
kroužků, podnícena právě Jaroslavem Krylem, 
se věnovala archeologii i později.

Jaroslav Kryl publikoval jen málo a psal 
spíše  o  různých  společenských  událostech, 
než o archeologii. Raději přednášel, uspořádal 
např. řadu přednášek s numismatickou témati-
kou v Holešově a Kroměříži. Vždy se přitom 
zmínil i o své milované archeologii. Při hulín-
ských výročích inicioval pořádání dvou výstav, 
které obohatil o vlastní archeologické nálezy.

Stalo se tak při 741. výročí první písemné 

průvodce,  který  podává výklad  nejen  k  vy-
staveným archeologickým nálezům, ale také 
ke starší i moderní historii města Hulína. Ar-
cheologická část výstavy nalezla odezvu i na 
stránkách  specializovaného  archeologického 
periodika - Archeologických rozhledů. 

Jiná  archeologická  výstavka  se  usku-
tečnila  v  budově ZDŠ na Nábřeží  v  letech 
1973–1974.  Tato  výstava  bezprostředně 
předcházela  prvnímu  knižnímu  zpracování 

Jaroslav Kryl obklopen žáky z archeologického kroužku z let 1964–1966.
Zleva: Zdeněk Sadílek, Zdeněk Kubík, Petr Bartl, Jiří Novák, Leoš Rozehnal, Hana Cerma-

nová (†), Zdena Heloňová, Hana Němečková, Leon Štábl, Zdeněk Schneider. 

Pan Kryl podává výklad k vystaveným arche-
ologickým nálezům

stala  jeho  spolupráce  se  žáky místní  ZDŠ 
v Hulíně. Podnětem k tomu bylo dění v rámci 
ČNS, kde dochází na několika místech našeho 
regionu ke vzniku podobných kroužků. Stalo 
se tak v Holešově, Morkovicích, Míškovicích, 
ve  vzdálenější Kopřivnici,  Příboře  a možná 
i  jinde. Kroužky sdružovaly děti  se zájmem 
z oblasti numismatiky a archeologie. Dětský 
(pionýrský) kroužek v Hulíně pod vedením Ja-

zmínky  o Hulíně  a  20.  výročí  osvobození, 
v  květnu  roku  1965. Výstava měla  název 
„Z historie Hulína“ a byly pro ni zapůjčeny ex-
ponáty z archeologických výzkumů dr. Václava 
Spurného, Vlastivědného ústavu v Olomouci 
(hulínský depot z roku 1919), včetně ukázek 
ze  sběrů  žáků  z  archeologického  kroužku. 
Dále archivní dokumenty zapůjčené z několika 
archivů. K výstavě byl zpracován strojopisný 

historie města Hulína s názvem „Hulín, dějiny 
a přítomnost města“. 

Jaroslav Kryl zemřel 24. září 1975 v Kro-
měříži. Jeho archeologické působení zůstalo 
zaznamenáno v řadě studií archeologů a stalo 
se  tak  trvalou  součástí  našich  stávajících 
znalostí o dávnověku Hulína. A nejen to, řada 
výzkumů uskutečněných z jeho podnětů při-
nesla důležité informace i v kontextu Moravy. 
Jaroslav Kryl  neprováděl  žádné výkopy. To 
již  tenkrát  nebylo možné. Nebyl  vyškolený 
archeolog a neuměl publikovat své poznatky 
na úrovni stávající vědy. Umožnil ale celé řadě 
odborníků, aby jeho četné objevy zpracovali za 
něj, což nelze přehlédnout. Z předchozího tex-
tu je zřejmé, že Jaroslav Kryl měl v průběhu 
50–70. let klíčový význam při provádění zá-
chranných i jiných výzkumů v katastru města 
i v jeho nejbližším okolí. Právě on inicioval 
tyto výzkumy, z nichž nakonec vyrostlo široké 
povědomí  o  jeho  archeologickém bohatství. 
Bez  jeho působení  by Hulín  zůstal  i  nadále 
bezvýznamným místem, o němž by byl infor-
mován jen úzký okruh badatelů.

Ve vzpomínkách hulínských občanů žije 
dodnes. Zvláště se to týká bývalých členů ar-
cheologických kroužků, z nichž část pokračuje 
ve svém vlastním archeologickém působení. 
Nejprve  na  lokalitách  v Hulíně,  později  sa-
mostatně i jinde. Někteří i v dalších aktivitách 
–  přednášejí  pro  veřejnost,  pracují  s  dětmi, 
publikují,  podílejí  se  na  vytváření  různých 
výstav, spolupracují s dalšími neprofesionál-
ními – amatérskými archeology i odborníky. 
Někteří  z  nich  archeologicky mapují  široké 
okolí Hulína. Také na jejich výzvu proběhly 
v Hulíně  v  70.  až  80.  letech  archeologické 
výzkumy.  Podílejí  se  na  přípravě  velkých 
záchranných výzkumů na plánované dálnici. 
Po  vzniku České  archeologické  společnosti 
se  stávají  jejími  členy  (Dalibor Kolbinger, 
Jiří Mihal, Jiří Janál) a aktivně v ní pracují. 

Pokračování příště.
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SPORT Stará garda

Jako každoročně v období od první prosincové neděle po poslední 
únorovou následujícího roku se scházeli na hřišti Spartaku Hulín „zku-
šení, vysloužilí fotbalisté - staré gardy“, aby zde prožili své fotbalové 
bláznění. 

Počet  těchto  klání  bývá  střídavě  13  nebo  14,  včetně  Štěpána 
a Silvestra. 

Tu letošní pomohl svým výkopem zahájit pan starosta města Hulín 
R. Hoza a bystrý příznivec s mladickou myslí, pamětník pan Vlastik 
Úlehla. Pan Úlehla se zhostil slavnostního výkopu při příležitosti svého 
životního výročí 90 let, které oslavil 25. listopadu 2015.

Kolektivy jsou dva, dlouhodobě sestavené a určené. Mladší, o vě-
kovém průměru něco málo přes padesát let, si říkají „Junioři“. Starší, 
o něco více než málo přes padesát  let“ si  říkají „Draci“. Názvy pro 
nezasvěceného možná předpovídají dramatické boje. Někdy skutečně 
jsou, i když jistá známá osoba, když viděla pohyb Staré gardy z právě 
projíždějícího vláčku, prohlásila: „Vy tam jen postáváte a vykládáte!" 
Nevěřte prosím, chlapci ze Staré gardy Hulín opravdu prohání kulatou 
mičudu v pohybu, a to za jakéhokoliv počasí.

O každém zápase je zaznamenán referát, popisující jeho vlastní 
průběh a jednotlivá fakta.

Nejzajímavějším z nich je účast. Neomluvená znamená nemilosrd-
nou pokutu. Po odehraných měsících prosinci a lednu mělo plnou účast 
8 borců z 23 vedených. Vzhledem k historickým záznamům, skvělé!

A ještě skvělejší je plná 100% účast po celou sezonu nejstaršího, 
dnes 82letého  (11.  března oslavil  Josef Skřiček 82  let)  fotbalového 

chlapce, který poctivě naplňoval tuto disciplínu i v posledních letech. 
Jeho rada mladším zní: „Nebuďte lumpi, nepijte po zápase pivečko, 
ale červené vínečko.“

Letošní  sezona  byla  až  do  předposledního  zápasu  dramatická 
a napínavá. Nakonec ji pro sebe uhájili Junioři v poměru 7:6 na zápasy, 
56:47 na vstřelené branky.

Netřeba však chválit či vyzvedávat jmenovitě, ne každý může být 
vzhledem k věku dobrý střelec, nebo špílmachr. Obdiv a poděkování 
patří všem bez rozdílu. Po závěrečném hvizdu předal starosta města 
Hulín nový pohár.

J. Goiš

Gymnastické závody v Ostrožské 
Nové Vsi

Tradičního  závodu o Slovácký Džbánek  se  zúčastnily  jen  dvě 
závodnice. V  kategorii  2007–2006  vybojovala Eliška Navrátilová 
9. místo. Teprve od loňského září cvičící Viktorka Janálová na svých 
prvních závodech byla v kategorii 2005–2004 na 6. místě. Závod byl 
v celém čtyřboji.

V sobotu 9. 4. 2016 pořádáme 10. ročník Velikonočního 
závodu ve sportovní gymnastice dívek, začátek v 10.00 hodin  

v tělocvičně ZŠ Hulín. Srdečně zvou trenéři.

Talentovaná plavkyně dovezla z plaveckých závodů Otevřený 
jarní městský přebor žactva v Brně hned 6 medailí. Soutěžící 
si své síly změřily v několika disciplínách. Anetka Miklišová 
nastoupila k 8 závodům. Pro Anetku se staly sobotní plavecké 
závody velmi úspěšné.

A to v disciplínách:
    100 m  Znak    2. místo, 
    100 m VZ   3. místo, 
    100 m Motýlek   3. místo,
    100 m PZ   2. místo, 
    200 m PZ   2. místo, 
    Štafeta 4x50VZ    3. místo,
    Štafeta  4x 50 PZ   3. místo
                                                                                                                                                     

Veliká gratulace

Miklišová

Anetka má 6 medailí

Anetka  Miklišová uprostřed
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POZVÁNKY

Optika Karolová
www.optikakarolova.cz

Disney  
Hello Kitty  
Hannah 
Mondoo  
Polaroid 
Diesel  
Bruno Banani  
Horsefeathers 
Converse

Havlíčkova 1451, Holešov – 774 918 222 
Záhlinická 1216, Hulín – 573 330 031
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BLAHOPŘÁNÍ

VZPOMÍNKA

OPUSTILI NÁS
Marie Výstupová  1939
Věra Štefanová  1926
Antonín Šůstal  1943

Vl. Káčerková, Kombyt Hulín

Kdyby byl život jak kniha,
kterou den za dnem čtenář zdvihá,
a jeden rok znamenal by každý list,

budeš Ty už 85. stránku číst,
tak dlouhý příběh se jen tak nevidí,

a každý Ti ho tiše závidí.

Dne  11.  dubna  2016  oslaví  85.  naro-
zeniny 

pan FRANTIŠEK BOLF z Hulína

Hodně zdraví, lásky, pohody a životního 
optimismu do dalších  let mu  ze  srdce 
přejí manželka  Zdeňka,  dcery Věra, 
Zdeňka s rodina-
mi a pravnoučata 
Michaelka, Bar-
borka, Martínek, 
Kubíček,  Adá-
mek  a Patriček, 
kteř í   posí laj í 
pradědečkovi 
velkou pusu. 

Očím jsi odešla, v srdcích jsi zůstala...

Dne  12.  dubna  2016  by  se  dožila 
100  let  naše  maminka,  babička 
a prababička,

paní ANNA FACONOVÁ z Hulína

S  láskou  vzpomínají  dcery  s  rodi-
nami.

Dne  20.  dubna  2016  by  se  dožila 
70 let 

paní MAGDA ZAPLETALOVÁ 
z Hulína

S  láskou  stále  vzpomínají manžel 
Jaroslav,  dcera Magda  s  rodinou, 
synové Petr a Tomáš s rodinami.

Dne  28.  března  2016  uplynulo 
první smutné výročí  od úmrtí naší 
maminky 

pan í   ANNY KARHANOVÉ  
z Hulína

Stále  vzpomínají  synové  Radek, 
Jindřich a dcery Iveta a Marcela.

POZVÁNKA
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

• Nabízím intenzivní kurz němčiny pro začátečníky  
a mírně pokročilé. Doučování žáků a studentů. 

 Tel.: 723 254 659.
• Prodám levně košíky a keramické misky pro králíky.  

Tel: 723 254 659.
• Kosmetické a estetické studio K-KOSMETIKA 

vám nabízí: čištění pleti ultrazvukovou špachtlí, 
biostimulační laser, radiofrekvenci pleti, ultrazvu-
kovou kavitaci (neinvazivní liposukci). Nechte se 
hýčkat pro svou krásu. www k-kosmetika.cz Kro-
měříž - stará poliklinika, přízemí. Tel.: 607 524 758.

• Pronajmu  byt  3+1  v  Praze.  Praha  6  Liboc.  Tel.: 
775 724 703.

• Koupím garáž na Višňovcích nebo U Stavu. 
  Tel.: 602 757 791.
• Staré pivní lahve s litými nápisy, staré pivní a nápojo-

vé sklenice, pivní tácky, reklamní cedule, dokumenty 
a fotky z pivovarů a hospod, a také předválečné po-
hlednice koupím do sbírky. Tel. 734 282 081.

• Firma ORTHO-PROTO nabízí:analýzu chodidla, 
ind. výrobu ortopedických vložek a ortopedické 
obuvi, dětské ortopedické obuvi, ortopedické 
vložky do sportovní obuvi, služby s úhradou zdr., 
pojišťoven i pro samoplátce, od 490 Kč. ORTHO-
-PROTO, Tyršova 799, Hulín, tel. informace:  
602 456 550, recepce: 601 225 552.

• Prodám dětské kolo s pomocnými kolečky, 450,- Kč. 
Telefon: 731 875 566.

• Prodám zahradu v Hulíně 800 m2, chatka, studna, roz-
vody elektriky a vody po celé zahradě. Cena dohodou. 
Více na tel.: 573 351 321

• Odkoupím starý chléb, pečivo z vaší domácnosti. 
Tel.: 604 610 683.

• Servis pračky, myčky, sporáky a další elektrospotřebiče. 
Marek Dolák, tel.: 737 366 124, www.servis-dolak.g6.cz.

• ING. DOSTÁL – GEODET – HULÍN. Provádí veš-
keré zeměměřické práce v oblastech katastru nemo-
vitostí a stavební geodézie. Tel.: 724 221 815.

• Prodám  letní  pneu,  levně.  Vzorek  7  mm,  rozměr 
175x80x14. Tel.: 605 509 730.

• Montáž žaluzií, sítí, rolet, parapetů vnitřních i venkovních. 
Volejte kdykoliv Rybenský Hulín, tel. číslo 604 301 146.

• Ruční lymfatické masáže, sportovní a relaxační masáže 
– Romana Zonová, tel. 731 381691.

• V okolí Hulína koupím chalupu nebo pozemek s chat-
kou. Telefon: 608 720 716

• PRODÁM hluboký kočárek + sporťák, cena 800 Kč. 
Telefon: 736 211 314.

• PRODÁM BYT 2+1 v OV v Hulíně. Byt je po celkové 
rekonstrukci,  klidná  lokalita  Sadová  ulice.  Tel.:  606 
781 773.

• Koupím míchačku. Tel.: 605 509 730.
• Prodám kombinovaný sporák. Tel.: 605 509 730.
• Koupím vzduchovku. Tel.: 605 509 730.
• Prodám chladící, výčepní zařízení s pípou. 
  Tel.: 605 509 730
• Doučím český jazyk – ZŠ i SŠ – příprava na maturitu. 
778 742 838

• Vyžehlím vaše prádlo. Volejte: 778 742 838
• Doučování matematiky pro ZŠ a SŠ. Příprava na ma-
turitu, popřípadě reparáty.Volejte:  608 440 498.


